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vilalbaNOVAS

O Concello de Vilalba desenvolverá, 
nos meses de xuño e xullo en hora-
rio de 9:30 a 13:30, un iti nerario for-
mati vo en colaboración coa Funda-
ción Mujeres e dirixido a mulleres 
desempregadas para a adquisición 
de competencias e habilidades dixi-
tais para o emprego.
En concreto, trátase dunha forma-
ción inserida no programa Alicia, 
acti vando a igualdade, que constará 
de varias fases.
As mulleres interesadas, que de-
berán cumprir os requisitos de 
admisión, poderán inscribirse a 
través dos números de teléfono 

981.29.40.97 ou 660.35.58.31, así 
como no enderezo de correo elec-
trónico galicia@fundacionmujeres.
es ou no Centro de Información á 
Muller do Concello de Vilalba, onde 
ademais poderán consultar e am-
pliar a información e dúbidas que 
precisen.
No relati vo aos requisitos, a forma-
ción está dirixida a mulleres desem-
pregadas que se atopen na procura 
dunha mellora laboral, así como a 
mozas sen experiencia, mulleres 
maiores de 45 anos, mulleres de 
familia monoparentais e mulleres 
residentes no rural.

Un iti nerario realizará 
formación para mulleres 
desempregadas A alcaldesa de Vilalba, Marta Rouco, 

e o Concelleiro de Infraestruturas 
Urbanas, achegáronse ata a parro-
quia de Corbelle para comprobar o 
resultado das actuacións levadas a 
cabo polo equipo de terra do parque 
móbil da Deputación de Lugo.
En concreto, as actuacións cen-
tráronse na apertura e limpeza de 
cunetas de tres vías de ti tularidade 
municipal, cunha extensión total 
aproximada de dous quilómetros. 
A primeiro delas, a pista que une o 
barrio de Bouzas co do Maciñeiro, 
seguida pola pista que conecta os 
barrios de Maciñeiro e Viladónega e 
fi nalmente o vial que une Viladóne-
ga con Marti ñán. Todos eles perten-
centes á parroquia de Corbelle.
Tamén se realizaron traballos para 
rexenerar o fi rme da estrada que 
une O Sumeiro co barrio da Carba-
lleira na parroquia de Goiriz.
En concreto, trátase dunha vía de 
900 metros de lonxitude cuxo estado 
de deterioro era notable polo que foi 
necesaria a aplicación de catro capas 
de rego e catro ti pos de áridos de di-
ferentes grosores.
O Concello está tamén levando a 
cabo do mesmo xeito, labores para 
rexenerar o fi rme dunha das estra-
das do barrio do Campo do Cristo, 
na parroquia de Goiriz.
En concreto, trátase dunha vía polo 
que transcorre o Camiño de Santi ago 
e que conta cunha lonxitude de 310 
metros. Para proceder á súa rexene-
ración foi necesaria a aplicación de 
catro capas de rego e catro ti pos de 
áridos de diferentes grosores.

ESTRADAS. A Xunta de Goberno da 
Deputación de Lugo aprobou a licita-
ción dunha estrada provincial, con-
cretamente renovará a LU-P-6516, 
que une Piño con Rilleira polo Ou-
teiro, entre os quilómetros 0 e 4,3, 
cun orzamento de preto de 91.000 
euros. O prazo de execución é de 2 
meses.

Concello e Deputación traballan 
no arranxo de varias vías do rural

O Concello de Vilalba traballa para 
a posta en marcha da primeira co-
munidade enerxéti ca local, unha 
iniciati va para fomentar o uso de 
enerxías renovables e o aforro 
enerxéti co en edifi cios e instala-
cións municipais.
O primeiro paso xa está dado, ao 
solicitar o concello unha subven-
ción para asesoramento xurídico e 
técnico ao Insti tuto Enerxéti co de 
Galicia (Inega).
“A nosa idea é consti tuír a comuni-
dade enerxéti ca e despois poñela 
andar, cos recursos e os investi -
mentos dos que vaiamos dispo-
ñendo”, asegura a alcaldesa, Marta 
Rouco. “O que buscamos en pri-
meiro lugar é o autoconsumo para 
instalacións municipais, pero ta-
mén que sexa unha iniciati va aber-

ta á parti cipación veciñal nun radio 
de dous quilómetros”, engade.
O concello ten que ter consti tuída 
antes do 30 de setembro a comu-
nidade enerxéti ca, coa redacción e 
aprobación dos estatutos, e realiza-
do o estudo técnico para determi-
nar cal é a mellor situación para a 
instalación das placas fotovoltaicas, 
que son as que permiti rán obter a 
enerxía para autoconsumo e abas-
tecemento.
Ademais do autoconsumo e uso 
de enerxías limpas, a comunidade 
enerxéti ca de Vilalba busca reducir 
a dependencia enerxéti ca e o im-
pacto ambiental, promover a con-
ciencia cidadá na cultura da sosti -
bilidade enerxéti ca e contribuír a 
evitar situacións de vulnerabilidade 
enerxéti ca.

Vilalba quere crear unha 
comunidade enerxéti ca 
de ámbito local

A Concellería de Infraestruturas Ur-
banas do Concello de Vilalba vén de 
acadar a concesión dunha subven-
ción por importe de 35.778,56 euros 
coa que, sumada á achega municipal 
de 15.333,67 euros, executará a re-
novación das instalacións do parque 
infanti l localizado na Rúa da Emigra-
ción.
En concreto, trátase dunha axuda 
concedida pola Consellería de Pre-
sidencia, Xusti za e Deportes para 
acometer as obras cuxo proceso de 
licitación comezará nas vindeiras da-
tas. Así pois, as labores supoñerán a 
colocación dunha corda ti rolesa de 
25 metros de lonxitude, así como a 
reparación e reinstalación dos xogos 

existentes, que se complementará 
co cambio de localización do mobi-
liario co que conta actualmente o 
parque infanti l.
Deste xeito, a instalación adaptarase 
á nova estrutura prevista e facilitara-
se o acceso aos disti ntos xogos dos 
que disporán os nenos e nenas de Vi-
lalba. E para iso, o Concello de Vilal-
ba procederá á demolición e reti rada 
do actual pavimento amortecedor e 
ás soleiras de formigón que confor-
man a súa base, para logo instalar un 
novo pavimento de seguridade “con 
acabado de céspede arti fi cial, que 
se integrará á perfección co aspecto 
visual das inmediacións do parque”, 
apuntou a rexedora vilalbesa.

Renovarán cunha axuda o 
parque da rúa Emigración
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A sesión plenaria correspondente 
ao mes de maio aprobou, ademais 
da modifi cación de varias orde-
nanzas municipais sobre impostos, 
unha nova Ordenanza Regulado-
ra das Prestacións Municipais de 
Emerxencia Social.
Trátase neste caso dun documen-
to elaborado polo persoal dos 
servizos técnicos municipais do 
departamento de Servizos Sociais 
encamiñada a regular as axudas en 
casos de emerxencia social. Entre 
os que se inclúen achegas a tran-
seúntes, para compra de alimen-
tación, pagamento de alugueiro 
ou hipoteca, recibos de luz e gas, e 
gastos médicos non cubertos polo 
Servizo Galego de Saúde, entre ou-
tros.
Nesta liña, “a ordenanza pretende 
solucionar as difi cultades e reparos 
de intervención que se presenta-
ban para poder dar axudas en ca-
sos de emerxencia social ao non 
contar no Concello cunha ordenan-
za municipal específi ca”, explicou 
a alcaldesa e concelleira de Ser-
vizos Sociais, Marta Rouco, quen 
ademais sinalou “a importancia 
de atender estes casos específi cos 
de emerxencia social, de tal forma 
que se atenda a persoas máis aló 
daquelas que xa contan con infor-
mes técnicos nos Servizos Sociais 
municipais”.

ESCOLA INFANTIL. Pola súa banda, 
o pleno tamén aprobou a modifi ca-
ción do Regulamento Municipal de 
Réxime Interior da Escola Infanti l 
de Vilalba, cuxos cambios irán en-
camiñados a adaptar os criterios 
de subvencionalidade ás normas 
establecidas pola Xunta de Galicia. 

Así mesmo, o novo regulamento 
especifi cará máis detalladamente a 
resolución que se dará en caso de 
faltas prolongadas do alumnado e 
ampliará o prazo de pago de taxas.
Así pois, o departamento de Ser-
vizos Sociais do Concello “tamén 
se viu na obriga de modifi car a 
ordenanza fi scal da Escola Infanti l 
Municipal para poder adaptala aos 
cambios do Regulamento Interno 
e polo tanto tamén votamos esa 
modifi cación na sesión plenaria”, 
explicou a rexedora, Marta Rouco.

CONCELLOS EMPRENDEDORES. 
Outras modifi cacións de ordenan-
zas aprobadas foron as do IBI, IAE 
e ICIO, para incluír bonifi cacións e 
poder entrar na iniciati va Concellos 
Emprendedores.
As dúas ordenanzas foron aproba-
das por unanimidade.
Unha ordenanza que cambiará ma-
lia contar coa abstención do PP é a 
reguladora de tráfi co para incluír a 
ampliación da zona azul no centro 
de Vilalba.
Así mesmo tamén se aprobaron 
por consenso dous proxectos de 
obras na zona rural, o primeiro 
melloras no barrio da Abelaira, en 
Corvelle, e a de Picoi, en Árbol. Así 
como as das vías de Alba, Belesar, 
Rioaveso e Román.
Abstí vose o Parti do Popular tamén 
sobre as modifi cacións de crédito 
para as obras de reforma da es-
cola do Santo e a liquidación de 
25 proxectos de mellora de pistas 
municipais. No segundo fi gura a 
reforma da pista do CEIP Mato Vi-
zoso e os cambios do parque da rúa 
Emigración.

O Pleno aproba o 
cambio de ordenanzas 
fi scais e servizos sociaisO Concello de Vilalba mellora a si-

nalización do Centro Histórico, na 
liña do reclamado polos negocios da 
zona. Así o anunciou o tenente de 
alcalde e responsable de mobilida-
de, Modesto Renda, quen deu conta 
dos cambios acompañado da edil de 
turismo e comercio, María Xosé Fer-
nández.
A primeira das reclamacións dos 
establecementos comerciais ía en-
camiñada a por fi n ás queixas dos 
visitantes, no relati vo á insufi ciente 
sinalización do aparcadoiro público 
das Pedreiras.
Así colocouse nova sinalización verti -
cal nas rúas da Pedra e Plácido Peña 
e dúas na praza de Santa María.
Tamén se reforzou a sinalización do 
senti do de circulación obrigatorio 
en Coronel Pena e an Porta de Cima. 
“Unha medida tamén encamiñada a 
poñer fi n ás queixas e dúbidas dos/
as visitantes, no relati vo ós senti dos 
únicos obrigatorios que menos se 
están a respetar na zona vella”, dixo 
Renda.
Ademais, fí xose a correcta sinaliza-
ción dos accesos ao centro urbano 
desde a rúa da Ferrería.
“Unha demanda (de anos) dos esta-
blecementos comerciais e hostalei-
ros, coa que se lle facilitará a entrada 
ó centro urbano ós visitantes que ac-
ceden a Vilalba dende as autovías”, 
engadiu.
Outra modifi cación foi o acceso 
pola rúa García Mato para o tráfi -
co rodado prohibido, agás para os 
residentes con garaxe. Esta é unha 
reclamación neste caso máis veciñal 
que comercial que porá fi n aos esta-
cionamentos nesta rúa de dirección 
única e pouco marxe circulatorio, 
que tantos problemas estaban a dar 
ós residentes á hora de poder saír 
dos seus garaxes, tal e como expli-
cou Renda.
Finalizaron coa correcta sinalización 

da limitación do estacionamento na 
fase piloto de peonalización da praza 
de Santa María. “Outra reclamación 
lóxica dos establecementos comer-
ciais e hostaleiros, tamén, en aras 
de facer máis sinxelo o cumprimen-
to das novas normas a veciños/as e 
visitantes, coa colocación de varios 
paneis informati vos nas entradas da 
praza, concluíu.

CARGA E DESCARGA. Renda anun-
ciou tamén a habilitación de seis 
novas zonas de estacionamento de 
carga e descarga no centro urbano 
de Vilalba.
Esta medida, que tal e como expli-
caron, busca “dar resposta ás nece-
sidades e ás demandas dos estable-
cementos comerciais que, dende o 
mesmo inicio da lexislatura, foron 
trasladadas ó Concello”.
Así, as novas prazas sinalizáronse na 
avenida Terra Chá, nas rúas Campo 
de Puente, Plácido Peña, Galicia (2) 
e praza da Consti tución.
Esta elección fí xose en base a unha 
análise de campo e, “como non po-
dería ser doutro xeito”, coa colabora-
ción dos axentes da Policía Local.
Ademais, dende o Concello proce-
deuse a dar solución permanente 
ás discrepancias en relación cos 
horarios, mediante a unifi cación de 
todos os estacionamentos de carga 

e descarga, en base ao criterio habi-
tual. Os laborables será de 09:00 a 
12:00 e de 17:00 a 19:00 horas, agás 
os vehículos autorizados, que teñen 
un máximo de tempo de 30 minutos. 
Os sábado laborables o horario é de 
9:00 a 12:00.
Como única excepción no tocante á 
necesaria unifi cación, fi xouse o da 
Praza da Consti tución xa que, ao ser 
unha zona de lecer para nenos/as, 
eliminouse a opción de carga e des-
carga pola tarde, sinalizándose de 
9:00 a 12:00 laborables e sábados.

MOBILDADE REDUCIDA. O tenente 
de alcalde e responsable de Mobili-
dade, Modesto Renda, anunciou a 
ampliación das prazas de estaciona-
mento para persoas con mobilidade 
reducida (PMR) en varias rúas do 
casco urbano. Unha medida, que 
tal e como explicou pretende “dar 
resposta ao grande número de so-
licitudes de familiares e veciños/as 
dependentes que recibiu dende o 
inicio da lexislatura.”
Así, as catro novas prazas delimi-
táronse na avenida Terra Chá e nas 
rúas Campo de Puente; Cidade de 
Lugo e A Revolta, sendo estas elixi-
das en base a unha análise de campo 
realizado pola área de mobilidade en 
estreita colaboración cos axentes da 
Policía Local.

Renda anuncia os cambios na 
sinalización do casco histórico
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O PP de Vilalba volve denunciar a 
“acti tude ditatorial” da alcaldesa e a 
“permisividade” do goberno bipar-
ti to tras converter, unha vez máis, 
unha iniciati va do Grupo Municipal 
Popular nun rogo: “a alcaldesa con-
ti núa preferindo agocharse e non 
manifestarse claramente a favor ou 
en contra das propostas que eleva-
mos ao pleno da Corporación sobre 
asuntos que afectan directamente 
aos veciños e veciñas de Vilalba”. Así 
mesmo, a portavoz, Sandra López, 
incide tamén en que “os seus socios 
de goberno agora quedan mudos” 
cando “no anterior mandato dende 
a oposición defi nían esa decisión 
como “un atropelo democráti co sen 
precedentes na historia do Concello 
de Vilalba”.
“O goberno biparti to insiste en tratar 
de silenciar á oposición ao mesmo 
tempo que demostra o pouco que 
lles interesan os vilalbeses e vilalbe-
sas”, subliña a popular.
Os concelleiros do Parti do Popular 
conti nuarán a propoñer iniciati vas 
que consideren de interese para o 
municipio e os vilalbeses e a trasla-
dar propostas dos propios veciños 
e veciñas. Así o fan a través das pre-
guntas que dirixen en cada pleno 
aos membros do equipo de goberno 

“porque os vilalbeses merecemos 
respostas”. Nesta ocasión esixen 
explicacións sobre a limpeza e ser-
vizos en instalacións municipais, a 
renovación de contratos caducados, 
a programación de cultura e ocio 
para este verán, a regularización das 
terrazas, a RPT, o PXOM, o servizo de 
vao ou os anuncios sobre as obras 
na Casa do Concello ou o cambio de 
senti do da rúa da Pravia.

FIV. Os concelleiros populares tras-
ladan a súa preocupación pola si-
tuación da marca FIV de Vilalba que 
“é patrimonio do noso Concello” e 
piden unha reunión coa área de Cul-
tura que xesti ona Vilalba Aberta.
O PP vén de obter resposta por es-

crito á pregunta que formulara no 
pleno de xaneiro, unha vez ter coñe-
cemento de que a empresa adxudi-
cataria do contrato para a organiza-
ción do festi val pretendía rexistrar 
a marca FIV de Vilalba, sobre as ac-
cións que ti ña previsto levar a cabo 
o goberno local en relación a este 
asunto.
Os concelleiros din que “os respon-
sables do goberno local confí an na 
boa fe da empresa”, pero “non chega 
coa declaración de boas intencións. 
O goberno municipal ten que traba-
llar para que o propietario da marca 
sexa o Concello”. E advirten que “se 
unha empresa ten rexistrada a mar-
ca FIV podería levar se quixera o fes-
ti val, por exemplo, a Vigo”, advirten.

O PP criti ca á Rouco por impedir 
levar a votación as súas iniciati vas

Vilalba logrou o acordo para a ins-
talación dun Punto de Actualiza-
ción de Documentos (PAD). O PAD 
estará nas instalacións da Casa do 
Concello e permiti rá aos veciños e 
veciñas renovar o DNI electrónico, 
que ten unha validez de dous anos 
e ata o de agora hai que desprazar-
se á ofi cina da Policía Nacional en 
Lugo para poder facelo.
“Desta forma, melloramos os servi-
zos para os vilalbeses e vilalbesas, 
que poderán realizar trámites de 
forma máis sinxela e rápida e nun-
ha situación moito máis próxima e 

cómoda para todos”, sostén a alcal-
desa, Marta Rouco.
A instalación deste punto de ac-
tualización deriva dunha reunión 
manti da o pasado 15 de maio pola 
alcaldesa de Vilalba coa Policía Na-
cional de Lugo.
Ademais, os veciños e veciñas dis-
porán no concello do asesoramen-
to necesario en caso de dúbidas ou 
consultas.
Vilalba xa conta co servizo de DNI 
rural, que permite renovar o DNI na 
Casa do Concello e que funciona un 
día ao mes, menos xullo e agosto.

Vilalba terá unha ofi cina 
para renovar o DNI

EN BREVE

CENTENARIA. O club dos centenarios vilalbeses sumou unha nova integran-
te, Julia Otero, que vén de cumprir 100 anos o pasado martes 22 de maio e 
de recibir a correspondente visita da alcaldesa para felicitala. Marta Rouco 
desprazouse ata a parroquia de San Juan de Alba para felicitar persoalmente 
a Julia Otero no seu domicilio familiar e agasallala cun ramo de fl ores

MESTURA DE NETE. O festi val solidario que Mestura de Nete celebra todos 
os anos recadou nesta edición un total de 4.300 euros, que irán desti nados a 
Alucem, Asociación Lucense de Esclerose Múlti ple. Os cartos proceden das 
practi camente 300 entradas vendidas, algunhas delas en fi la 0 e do reparto 
de rifas.

A Alcaldía de Vilalba pon en marcha 
un novo servizo de información mu-
nicipal vía Whatsapp.  Con este novo 
servizo, os veciños e veciñas poderán 
coñecer as últi mas novidades sobre 
a acti vidade municipal, a axenda, 
obras, convocatorias, avisos urxen-
tes e outras noti cias e informacións 
de interese. O servizo consiste nun-
ha lista de difusión, non é un grupo 
no servizo de mensaxería. Para ac-
ceder a esta canle de Whatsapp da 
Alcaldía de Vilalba, só hai que agre-
gar á axenda de contactos o número 
teléfono 648 199 486 e enviar unha 
mensaxe coa palabra ALTA.

O Concello informará 
a través dunha canle 
de Whatsapp

A Asociación Cultural de Veciños 
do Campo de San Xoán celebrará, 
un ano máis, as festas na honra do 
seu patrón, o 23 de xuño. Estas da-
rán comezo ás 12,00 cun obradoiro 
de retratos a cargo de Isabel Pardo. 
Pola tarde haberá máis acti vidades 
culturais, como un obradoiro clown, 
con Stephanie Cubides, ás 17.00 
horas, e unha representación de 
Curuxán.
A actuación previa ao tradicional 
acendido do lume de San Xoán, ás 
22.30 horas na praza de Santa Ma-
ría é unha sorpresa. Porén si se sabe 
que a Escola Municipal de Teatro en-

cargarse da fogueira, na praza de San 
Xoán, ás 23.30. Pasada a medianoite 
terá lugar o concerto de Buxos Ver-
des, en primeiro lugar e despois de 
Feral Booty. Rematarán cunha sesión 
de DJ.

NOCHE. Noche celebrará o San Xoán 
cun catering e unha actuación musi-
cal de Aixa Romay.
Terá lugar na carpa do campo da 
escola ás 14.30. O menú estará com-
posto por un salpicón de rape, coste-
la de porco asado, sobremesa e pan; 
ademais de viño, cervexa, refrescos e 
auga con café, licor e queimada.

O barrio de San Xoán está 
preparado para o día 23
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A chegada do bo tempo e a calor 
traen consigo o uso de lentes de sol 
para protexerse dos raios solares nas 
horas de máis luminosidade. Elixir o 
tipo de lente solar adecuada a cada 
un depende moito das necesida-
des específicas que se presenten, 
da contorna nas que se usen e das 
actividades a realizar. Pero, é reco-
mendable que nesa elección se con-
te sempre coa recomendación dun 
profesional da óptica, que axudará 
a atopar a mellor opción e tamén 
ofrecerá un produto de boa calida-
de, que bloquee ao cento por cento 
os raios UV.
Dende Novalux alertan do uso 
de lentes de sol de mala calida-
de. Aínda que estas sexan escu-
ras, se non teñen unha adecuada 
protección UV, tanto dos raios 
UVA como UVB, os ollos poden 
estar en maior perigo porque as 
pupilas se dilatan, permitindo 
que máis raios daniños entren 
no ollo, creándonos unha falsa 
sensación de seguridade. Ade-
mais as lentes de baixa calidade 
poden causar distorsión óptica, 
o que provoca fatiga ocular, do-
res de cabeza ou mareos ao final 
do día.

Novalux lembra que o uso das 
lentes de sol é importante para 
reducir o risco de sufrir enfer-
midades oculares a largo prazo, 
como cataratas, pterigium, dexe-
neración macular ou queratitis. 
Así mesmo son moi recomenda-
bles para evitar cegamentos en 
actividades con luz solar intensa, 
como pode ser a condución ou 
deportes de auga e neve. Hoxe 
en día existen lentes específicas 
para cada necesidade: polari-

zadas, de alto contraste, foto-
cromáticas... todas con opción 
a graduar coa corrección visual 
adecuada.
Polo tanto, os consellos que ofre-
ce Novalux se estas valorando ad-
quirir unha gafa de sol, son bus-
car asesoramento profesional, 
optar por fabricantes de confian-
za e verificar a documentación 
que asegure que proporcionan 
a protección necesaria contra os 
raios UV daniños.

Novalux alerta da necesidade de 
utilizar lentes de sol de calidade

Iniciouse o procedemento aberto 
de concesión para a adxudicación 
de tres postos vacantes no Mercado 
Municipal da Rúa dos Pepes que se 
realizará mediante procedemento 
aberto por sorteo e será outorgada 
por un prazo de dez anos.
Para poder optar á concesión, os in-
teresados deberán presentar as súas 
proposicións no Rexistro Xeral do 
Concello ata o vindeiro luns día 10 de 
xuño, nas que deberán incluír unha 
declaración responsable, a acredi-
tación da personalidade do licitador 
e unha oferta técnica na que se es-
pecificará a actividade de venda e o 
posto que se solicita.
En concreto, a oferta inclúe un posto 
dunha superficie de 13,17 metros 

cadrados, outro de 17,26 metros 
cadrados e finalmente un posto de 
41,43 metros cadrados nos que se 
poderá vender, expoñer e depositar 
produtos alimenticios para o consu-
mo propio de carnicerías, tendas de 
polos, casquerías, tendas de ovos, 
peixarías, charcuterías, salgaduras, 
conxelados, froitos secos, postos de 
verduras, panadería-bolería, confei-
tería, encurtidos e herbolarios.
Ademais, tamén se poderá autorizar 
a venda doutros produtos que satis-
fagan as necesidades da poboación, 
entre os que se atopan os de drogue-
ría, enxoval, artigos de agasallo, flo-
rería, roupa, calzado, marroquinería, 
marquetería e outros de natureza 
semellante.

Sacan a concesión tres 
postos libres no mercado
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as pontes

O Concello das Pontes adxudica a 
sexta fase das obras de mellora de 
servizos e pavimentos no poboado 
da Fraga, á empresa Construcciones 
Leonardo Miguelez S.L.
Trátase dun proxecto cun orzamen-
to de 162.244,19 euros, financiado 
pola Deputación da Coruña, que 
permitirá a renovación do pavimen-
to das beirarrúas con lastras de for-
migón recto e a colocación de bordo 
nos encontros coa estrada mentres 
que a separación entre a beirarrúa e 
as zonas verdes realizarase con bor-
do de xardín, mantendo os criterios 
estruturais e estéticos das fases an-
teriores, empregando a mesma tipo-
loxía de materiais.
Ademais, entre os traballos previs-
tos, inclúese a instalación de novo 
mobiliario urbano, bancos e papelei-
ras, en toda a zona obxecto da inter-
vención.

MEDIO RURAL. O Concello investi-
rá 84.542 euros da Deputación nas 
obras de mellora das vías de Niño 
de Azor na parroquia do Freixo. O 

obxectivo desta actuación é darlle 
continuidade ás diferentes actua-
cións levas a cabo con anterioridade 
nesta vía desde a súa conexión coa 
AC-101 así procederase a pavimen-
tar un novo tramo ata o cruce que 
dá acceso ó núcleo de Niño do Azor.
Tamén nvestirá 109.346,76 euros 
nas obras de mellora da seguridade 
viaria no Paraño, que dá acceso e 
servizo ao núcleo poboacional, do-
tándoo dunha calidade óptima, eli-
minando a rasante do viario que na 
actualidade se atopa a cunha cota, 
en moitos casos, superior ao acceso 

ás vivendas existentes.
Ademais, Déronse por concluídas as 
obras de mellora dos camiños rurais 
en Terbá e Pena do Curro, un proxec-
to cun orzamento de 55.981 euros 
con cargo aos Fondos Agader.
Ambas actuacións tiveron como 
obxectivo mellorar a seguridade via-
ria e evitar que se siga producindo a 
degradación deste camiños  a través 
da rehabilitación dos mesmos para 
dotalos dunha óptima calidade, tan-
to superficial como estrutural para 
aumentar a comodidade e segurida-
de que esixe este tipo de viarios.

Adxudican as obras de mellora do 
Poboado da Fraga na sexta fase

A Xunta de Goberno Local do Conce-
llo das Pontes adxudicou obras por 
332.602 euros destinadas á reha-
bilitación e acondicionamento das 
vías de comunicación nas parroquias 
pontesas e a mellorar diversos equi-
pamentos municipais.
Así, axudicou a Huso 29 Estudios y 
Construcciones S.L a construción 
dunha galería cuberta nas actuais 
instalacións do campo de tiro con 
arco, asentado no Pobado das Vei-
gas. O proxecto, cun orzamento de 
211.000 euros, con cargo a fondos 
propios, permitirá a execución dun-
ha nova instalación que se localizará 
no extremo final da actual zona de 
tiro para, deste xeito, investir o sen-
tido da mesma e evitar que á luz do 
atardecer afecte á visibilidade dos 
arqueiros.
Executarase dunha nave cuberta e 
pechada, que servirá de almacén 
para os parapetos das dianas e ou-
tros útiles de tiro e cuxa cuberta se 
prolongará catro metros para xerar 
un soportal onde poder adestrar, ao 
aire libre, completamente protexi-
dos das as condicións meteorolóxi-
cas adversas.
Construirase tamén unha nova so-
leira que servirá como liña de tiro 
exterior para poder organizar com-
peticións oficiais, localizada a 90 
metros da zona cuberta que existe 
na actualidade. O volume construído 
terá unha cuberta a unha soa auga 
en caída cara á zona do soportal sen-
do a superficie útil da nave almacén 
interior de 261 m2 e a do soportal 
exterior cuberto de 101 m2.
Por outra banda adxudicou a Cons-
trucciones Guerreiro Somozas S.L o 
proxecto de construción dunha ban-
cada cuberta para o campo de herba 
artificial Evaristo Puentes, situado no 

Poboado das Veigas.
O proxecto, cun orzamento de 
97.913 euros, con cargo a fondos 
municipais, permitirá dar resposta 
á demanda dos clubs deportivos da 
vila que empregan esta instalación, 
así como dos espectadores que, 
cada fin de semana, se achegan ata 
o campo Evaristo Puentes para gozar 
de diferentes competicións deporti-
vas sen sufrir as consecuencias das 
inclemencias meteorolóxicas, dunha 
forma cómoda e axeitada.
A bancada situarase no lateral 
noroeste do campo, centrada na 
metade do mesmo e ocupando o 
espazo libre existente entre o cam-
po e o peche vexetal que separa as 
instalacións deportivas da Ronda do 
Poboado. A superficie construída da 
cuberta da bancada será de 142,50 
m2 e a bancada disporá de 7 pórti-
cos metálicos con protección con 
galvanizado en quente, que ocupa-
rán 30 metros de lonxitude e 4,75 
metros de ancho, albergando a 168 
persoas en asentos sen respaldo fa-
bricados en PVC.
Ademais a bancada cubrirá tamén os 
dous metros de ancho de beirarrúa 
existente que separará a bancada 
do campo de xogo, ofrecendo maior 
protección aos espectadores que 
acudan ao campo a gozar das com-
petición deportivas así como aos 
diferentes clubs que fan uso desta 
instalación.
Por último, tamén adxudicou A José 
Nomantiñan e Hijos S.A as obras 
traballos de mellora dos viarios en 
Cancelas, Poupariña, Esvedral, Pe-
napurreira e Ramallal-Louseira co 
obxectivo de dotalos dunha maior 
calidade, tanto estrutural como su-
perficial, para garantir, deste xeito, a 
seguridade do tráfico.

Invisten na renovación de 
infraestruturas muncipais

PROGRAMA INTEGRADO DE EMPREGO

Ao abeiro do Programa Integrado de 
Emprego vén de comezar un novo ci-
clo de accións formativas que teñen 
como obxectivo mellorar a empregabi-
lidade. No mes de xuño botou a andar 
o curso de auxiliar de produtos frescos 
dirixido a de 15 participantes, con 50 
horas de formación teórica e 50 horas 
de prácticas non laborais en empresas 
para o alumnado que supere a parte 
teórico-práctica en aula.

A segunda edición de As Pontes 
Ecuestre xa ten data. Celebrarase 
o domingo 9 de xuño no lago. 
O Club Hípico Prado Ventura asu-
me este ano as rendas da organi-
zación do evento, no que colabo-
ran o Concello das Pontes, a través 
da Concellería de Deportes, e a 
Federación Hípica Galega.
A cita acollerá varias competicións 
e probas: o Concurso de Saltos 
Territorial (CST) Derby de As Pon-
tes, e sendas probas do Campio-
nato Galego de Andadura e do 
Campionato Galego de Enganche, 
ademais dun torneo triangular de 
horseball.

As Pontes Ecuestre 
celebrarase o 9 de 
xuño no lago 
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O pleno do Concello das Pontes de-
bateu o destino e os usos futuros 
das instalacións da central térmica e 
a súa posible declaración como Ben 
de Interese Cultural (BIC), como so-
licitaba o grupo municipal do BNG.
O pleno rexeitou a proposta dos 
nacionalistas e propón por unha 
solución similar á empregada no 
complexo térmico de Meirama, en 
Cerceda, onde a Xunta aposta pola 
creación de solo industrial nos te-
rreos que ocupaba a térmica.
“As Pontes conta con 600.000 me-
tros cadrados de solo industrial nos 
terreos que ocupa a central térmica 
que, unha vez demolida, permitiría 
a creación dun novo polígono no 
que se instalen industrias que po-
den xerar actividade económica e 
centos de empregos no municipio”, 
explicou o alcalde, Valentín Gonzá-
lez Formoso.
O Goberno de Formoso defendeu 
que a declaración de BIC da cen-
tral suporía importantes eivas para 
o municipio como a perda de solo 
industrial, uns gastos de conserva-
ción superiores a 1,4 millóns de eu-
ros anuais que nin Xunta de Galicia, 
nin Concello das Pontes nin Endesa 
están dispostos a financiar así como 
a perda dos numerosos empregos 

que para as empresas auxiliares su-
poñen as tarefas de demolición da 
central.
Ademais, desde o goberno muni-
cipal apuntan que experiencias si-
milares, como a levada a cabo en 
Ponferrada, xeran só 19 empregos e 
58.000 euros de ingresos por visitas. 
“Unha solución moito peor que des-
tinar eses terreos a proxectos indus-
triais ou enerxéticos, ben da man da 
propia Endesa ou de terceiras com-
pañías interesadas en implantarse 
nas Pontes”, explicou o alcalde.
Manter o patrimonio mineiro
Neste sentido, o goberno de For-
moso defendeu no pleno as nu-
merosas accións de recuperación e 
posta en valor da historia e do pa-
trimonio material de medio século 
do Concello das Pontes como refe-
rencia da produción eléctrica como 
a creación do Centro de Interpreta-
ción A Mina.
O concello conserva ademais pezas 
de maquinaria singulares como a 
única escavadora de rodete da pe-
nínsula ibérica, ou máquinas corta-
cabezas e portarrollos que pretende 
restaurar e conservar para as futu-
ras xeracións.
A conservación da escola de apren-
dices, do edificio de transformado-
res da Calvo Sotelo ou a protección 
urbanística do poboado das Veigas 
polo seu alto valor patrimonial e 
histórico son outras das accións do 
goberno municipal para conservar o 
legado da historia do municipio.

O Pleno aposta por crear solo 
industrial nos terreos da térmica

EN DETALLE

CONGRESO. A Comisión de Facen-
da do Congreso deu luz verde á 
proposición non de lei do BNG para 
que o Goberno negocie un meca-
nismo de compensación pola per-
da de recadación municipal nos im-
postos de Actividades Económicas 
(IAE) e dos Bens Inmóbeis Urbanos 
de Características Especiais (o IBI-
BICES) derivada do fechamento das 
centrais térmicas. Ademais reclá-
mase a convocatoria dos concursos 
de transición xusta nestas comarcas 
cuestión xa reclamada tamén na 
comisión de industria.

AXUDAS. O DOG publicou as axu-
das para impulsar proxectos singu-
lares de mellora da sustentabilida-
de enerxética en empresas. Unhas 
achegas cuxo importe ascende a 
7 millóns de euros que serán fi-
nanciados co Fondo de Transición 
Xusta e favorecerán a mobilización 
de 15,5 millóns de euros ao tem-
po que contribuirán á creación ou 
mantemento de máis de 150 pos-
tos de traballo. Neste sentido, da-
rase prioridade á creación de em-
prego nos concellos máis afectados 
polo peche das centrais térmicas.

O BNG das Pontes reclama ao Con-
cello a construción da Residencia das 
Pontes. “Vai un ano dende o último 
anuncio sobre da Residencia, todos 
eles incumpridos e en plena cam-
paña das municipais: da demanda á 
Xunta en 2007, pasando polos 5 mi-
llóns de euros confirmados do Plan 
do Carbón para iniciala na Canle IV 
con 100 prazas en 2011, ata o medio 
millón da Deputación para as 49 pra-
zas no Hospitalillo das Veigas”.
“En maio de 2023, coincidindo coa 
Festa dos Maiores e, como non, coas 
eleccións municipais, o PSOE volveu 
anunciar e asinar un convenio coa 
Deputación, polo que a administra-
ción provincial obrigábase a contra-
tar un estudo xeotécnico e o proxec-
to básico para a Residencia, que 
sería comarcal e cunhas 40 prazas; 
pola súa parte, o goberno municipal 
comprometíase a poñer a disposi-
ción da Deputación os terreos do an-
tigo colexio Pardo Bazán”, explican.
Afirman que dende que o alcalde 
asinou en decembro de 2023 a com-
pra da Pardo Bazán por uns 315.000 
euros, “cun expediente irregular se-
gundo os propios servizos técnicos 
municipais, nada sabemos do conve-
nio, da súa prórroga, do proxecto, da 
súa contratación, nin da Residencia. 

O BNG reclama 
a construción da 
Residencia
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Os concellos da Capela, As Pontes, 
Cabanas, Monfero e Pontedeume 
bonifi carán o IBI aos propietarios 
dos terreos dentro do Parque Natu-
ral das Fragas do Eume como com-
pensación ás limitacións nos usos 
dos mesmos que supuxo a aproba-
ción do Plan Reitor de Usos e Xesti ón 
(PRUX) por parte da Xunta de Galicia 
o ano pasado. As bonifi cacións fi s-
cais, que poden chegar ao 95 %, se-
rán aprobadas e reguladas por cada 
un dos concellos en base á lexisla-
ción vixente.
Así se recolle no protocolo asinado 
no Concello da Capela polo alcalde 
deste municipio, Manuel Meizoso; o 
rexedor das Pontes, Valentí n Gonzá-
lez Formoso e o de Monfero, Andrés 
Feal Varela, ao que se sumarán ta-
mén os municipios de Pontedeume 
e Cabanas, que non puideron asisti r 
á sinatura deste acordo.
“O protocolo entre os cinco conce-
llos busca aproveitar a oportunidade 
que nos dá a lexislación tributaria 
para bonifi car o Imposto de Bens In-
mobles (IBI) que están dentro do ám-
bito do parque natural das Fragas do 
Eume”, explicou o alcalde das Pontes 
e presidente da Deputación da Co-
ruña, Valentí n González Formoso, 
que destacou que “o certo é que ser 
propietario no ámbito deste parque 

implica a día de hoxe ter unha serie 
de condicionantes e limitacións im-
portantes nos usos da súas propie-
dades, polo que entendemos que 
estas persoas teñen que ter tamén 
algún ti po de compensación”.
“Igual que esiximos compensacións 
á Xunta, os concellos queremos ta-
mén dar exemplo con accións coma 
esta que son da nosa competencia, e 
que non van supor unha contí a eco-
nómica importante, pero si é un si-
nal de coherencia e compromiso con 
centos de persoas que ven limitados 
os usos dos seus terreos e propieda-
des”, afi rmou Formoso tras a rúbrica 
do acordo.
Formoso lembrou que “os alcaldes 
dos cinco municipios, xunto cos 
propietarios, levamos tempo de-
mandando á Xunta compensacións 

pola limitación de usos que supuxo 
a aprobación do PRUX. Unhas com-
pensacións que se están aprobando 
noutras comunidades e que contan 
con fondos europeos a través do 
Fondo de Garantí a Agraria da Unión 
Europea, pero que non se están em-
pregando para este fi n”, apuntou.
Os propietarios dos terreos do par-
que natural das Fragas do Eume le-
van máis dun  ano manifestándose 
de forma periódica para demandar 
á Xunta de Galicia un Plan Reitor 
“consensuado” e que inclúa “com-
pensacións xustas” polas limitacións 
nos usos das súas fi ncas. O colecti vo 
de afectados, que agrupa a centos 
de persoas, presentou un recurso 
contencioso-administrati vo contra 
a aprobación do Plan Reitor, que foi 
admiti do a trámite.

As Pontes bonifi cará o IBI aos 
propietarios dos terreos das Fragas

O grupo de música tradicional No 
Cómbaro e o Concello das Pontes 
organizan a terceira edición da 
Romaría das Merendas que será o 
sábado 15 de xuño.
Un día enteiro de música e diver-
sión, ambientado nos anos 50, na 
Fraga de Dona Rita, e na que se re-
cuperará o esplendor dunha roma-
ría de sempre
Esta celebración está aberta a to-
dos os públicos e só é preciso levar 
unha manti ña, unha cesta coa co-
mida e moitas ganas de diversión.
O programa arrancará ás 13.00 
cunha sesión vermú que se prolon-
gará ata as 15.00 horas. Contarán 
con Aquí e Alá de Outes e Lousa-
me, Xermolos de Guiti riz e Brixta 
de Ferrol.
Conti nuarán as merendas a parti r 

das 15.00 horas, e de 18.00 a 23.00 
horas haberá unha foliada estelar 
coa parti cipación de Os Netos do 
Escribano, Buxainas, Axeigo, Em-
bruxo, Curuncunca y Los Panda, 
Nimbos, Toma de Terra e o anfi -
trión, No Cómbaro.

A vila acolle a terceira 
Romaría das Merendas

SAN XOÁN. Con moti vo da celebra-
ción das cacharelas da noite de San 
Xoán e San Pedro nas Pontes, as 
persoas, asociacións ou enti dades 
organizadoras deberán presentar no 
Rexistro Xeral do Concello antes das 
14,00 horas do 21 de xuño, a corres-
pondente comunicación previa, ou 
solicitude de autorización.

VILARBÓ. Está aberto o prazo de ma-
trícula para as Acampadas na Natu-
reza Vilarbó. O multi aventura é do 5 
ao 16 de xullo e o Robinson, do 23 ao 
30 de xullo. A recollida e entrega de 
inscricións é no Polideporti vo Muni-
cipal, ata o 25 de xuño.

PUNTO. Con moti vo do Día Mun-
dial de Tecer en Público, Puntadas 
Con Agarimo organiza unha nova 
quedada lanera que, nesta ocasión, 
ademais terá un fi n solidario. Será o 
domingo 16 de xuño, ás 16.00 horas 
na praza de América das Ponte.

EN BREVE
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friol

A Consellería do Medio Rural prose-
gue coa reorganización do seu cadro 
de cargos intermedios. Tras revalidar 
a José Balseiros á fronte da Dirección 
Xeral de Agricultura, Gandería e In-
dustrias Agroalimentarias, aprobou-
se no Consello da Xunta o nomea-
mento de Paz Rodríguez como nova 
Directora Xeral de Desenvolvemento 
Rural, cargo no que sucede a Inés 
Santé. Rodríguez será tamén direc-

tora da Axencia Galega de Desenvol-
vemento Rural.
Nada en Monforte de Lemos en 
1970, é licenciada en Dereito pola 
Universidade da Coruña (UDC). Foi 
xerente do Grupo de Desenvolve-
mento Rural da Comarca de Lugo 
(GDR-4), e ata o de agora traballaba 
como Axente de Emprego e Desen-
volvemento Local no Concello de 
Friol.

Paz Rodríguez ponse á fronte 
do Agader na Xunta de Galicia

As obras que se están levando a cabo 
son de pavimentación de varios ac-
cesos, en seis viais do Concello de 
Friol, O Bustelo, O Pacio, San Cibrao, 
Sixto, Porto de Cas e A Pereira, que 
pertencen ás parroquias de Guima-
rei e Condes, Pacio, San Cibrao, Xiá 
e Carballo. Estas obras están sendo 
executada pola empresa Manteni-
miento Forestal MG SL.
Estanse levando a cabo os traballos 
necesarios para realizar estas obras 
tan importantes para o Concello de 
Friol, nun total de algo mais de seis 
quilómetros de lonxitude, e que 
suman case 147.981,62 euros, que 
se fi nanciarán con cargo ao Plan 
Único.
É un proxecto de importancia para a 
poboación de Friol, pois trátase de 
realizar de melloras e mantemento 
de camiños municipais que benefi -
cian ás parroquias mencionadas e en 
xeral a unha gran parte da veciñanza.
As vías obxecto de actuación, me-
diante pavimentacións, estaban en 
mal estado debido ás condicións 

normais do tráfi co, o paso de ma-
quinaria agrícola ou para traballos 
forestais, as condicións atmosféricas 
e en defi niti va o paso de tempo. Polo 
tanto, as actuacións a realizar foron 
encamiñadas a reparar as defi cien-
cias que presentaban e a previr que 
se produciran máis danos.
Todas estas actuacións que se están 
executando, traerán unha considera-
ble mellora na calidade de vida dos 
habitantes das zonas do municipio 
onde se está actuando, pois a mello-
ra de todos estes camiños facilitará o 

acceso polos mesmos aos habitan-
tes do Concello.
Para o equipo de Goberno isto é algo 
prioritario e no que procuran traba-
llar cada día, e como di o seu alcalde 
José Á. Santos “que as vías polas que 
temos que circular cada día estean 
en bo estado é prioritario para faci-
litar o paso e evitar posibles acciden-
tes que poden ocasionarse co mal 
estado das mesmas, e tamén que 
todas as persoas que nos visitan ao 
longo do ano non teñan problemas 
para circular polas vías municipais”.

Friol pavimenta accesos no rural 
por importe de 150.000 euros

O alcalde de Friol, Jose Ángel San-
tos, e a conselleira de Medio Am-
biente e Cambio Climáti co, Ángeles 
Vázquez, reuníronse fai uns días, 
acompañados pola Directora Xeral 
de Patrimonio Natural, Maria Sol 
Díaz e o novo Director de Augas de 
Galicia, Roi Fernández, para avaliar 
e acti var o proxecto para dotar de 
abastecemento de auga á parro-
quia de Seixón. Este proxecto eleva 
o seu orzamento a case 448.654€, 
dos cales, a Xunta de Galicia a tra-
vés da Consellería de Medio Am-
biente e Cambio Climáti co asumirá 
o 80%. O restante 20% será costea-
do polo Concello de Friol.
Durante este encontro, o rexedor 
trasladoulle á conselleira que o 
obxecti vo é habilitar o servizo de 
abastecemento nos núcleos desta 
parroquia, mais concretamente en 
Seixón de Abaixo e Seixón de Arri-
ba, O Vilar, Subcampo, A Lagoa, O 
Covelo, Cela e A Abelaira, polo que 
a previsión é garanti r o subministro 
para todos os habitantes destes lu-
gares, que suman mais de 280 en 

total.
Esta actuación permiti rá tamén dar 
servizo ás granxas e explotacións 
gandeiras situadas nesa contorna, 
que teñen acti vidades económicas 
que pertencen sobre todo ao sec-
tor primario.
O alcalde de Friol quixo aproveitar 
a reunión para analizar tamén con 
Ángeles Vázquez o estado no que 
se encontra o proxecto de sanea-
mento no núcleo de Roimil. Neste 
tema, a Conselleira comprometeu-
se a que o Goberno galego fi nancie 
con case 80.000 euros a acometi da 
eléctrica, que é o últi mo paso que 
queda pendente para a posta en 
funcionamento da rede de colec-
tores do núcleo e do sistema de 
depuración.
A Xunta de Galicia conti núa pres-
tando o seu apoio técnico e eco-
nómico aos concellos para que poi-
dan exercer as súas competencias 
de saneamento e abastecemento 
de xeito mais efi ciente e prestar 
servizos de calidade aos seus veci-
ños e veciñas.

A Xunta de Galicia 
inviste 448.000 euros 
na traída de Seixón
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A comisión de festas de Friol, que 
se celebrarán do 13 a 15 de xullo na 
honra a Santa Isabel, fi xo pública a 
listaxe de orquestras que actuarán 
durante os tres días.
Así, preside o listado El Combo Do-
minicano, e xunto a el estarán Kalima 
3.0, Aché, Alianza, Gran Parada e La 
Duendeneta. O que aínda non se 
coñece é o horario e as acti vidades 
complementarias.

Trátase dun combinado de músicas 
diferentes para amenizar estas festas 
que todos os anos reúnen miles de 
persoas en Friol.

A comisión avanza o conti do do 
cartel das súas festas patronais

A Asociación de Cazadores de 
Santa María Alta organiza o do-
mingo 9 de xuño unha proba de 
Cans de Rastro Atrelados sobre 
Xabaril en Friol, xunto coa Fede-
ración Galega de Caza. 
Esta proba é puntuable para a 
Copa Galicia.
A cita e a concentración previa 
será no Club Fluvial a parti r das 
8.30 horas. Os 5 premios consis-
ti rán en premios económicos de 
entre 200 e 50 euros ademais de 
penso.
A parti cipación será libre, só cóm-
pre ter a licencia de caza federa-
ti va.
O prezo da inscrición é de 55 eu-
ros co segundo can a 20 euros.

O Club Fluvial acolle o 
día 8 un campionato 
de cans de rastro

O presidente da Deputación de Lugo, 
José Tomé Roca, asinou cos repre-
sentantes de dúas empresas e ante 
notario os contratos de compraven-
da dunha parcela do polígono in-
dustrial de Chantada e outra do po-
lígono de Friol. Os dous complexos 
pasaron a xesti onarse directamente 
pola insti tución provincial trala ex-
ti nción da Sociedade Urbanísti ca 
Provincial (Suplusa).
No caso de Friol o mandatario pro-
vincial asinou a venda dunha parcela 
do polígono industrial A Gándara. 
Trátase da parcela número 15, que 
adquire a empresa DFJ Salvi Industry 
S.L. por 33.412 euros, que se dedica 
ao alugueiro de bens inmobles.
Os alleamentos destes terreos le-
váronse a cabo a través dun proceso 
de adxudicación directa, tras os es-
critos presentados polas empresas, 
nos que mostraron o seu interese en 
adquirir as devanditas parcelas.
Desta forma, a día de hoxe, no polí-
gono de Friol están vendidas 28 par-
celas, das 55 existentes, quedando 

libres 27; e no caso de Chantada, 
non quedarían parcelas dispoñibles 
das 49 que ten este parque, pois só 
quedan sen vender 6, pero xa están 
reservadas á espera de formalización 
das vendas.

OBRAS. A Xunta de Goberno da 
Deputación de Lugo aprobou a lici-
tación das obras para mellorar un 
tramo de preto de tres quilómetros 
na estrada provincial LU-P-2104, de 
Portadornas a Lameiro, por Xiá. Así 
o informou a Voceira socialista do 
Goberno, Pilar García Porto, que su-
bliñou que o investi mento para esta 
actuación é de case 73.000 euros.
As obras consisti rán na apertura de 
cunetas, reparación dos danos e re-
pavimentación entre o inicio da es-
trada e o punto quilométrico 2,689. 
O prazo de execución será de tres 
meses desde o inicio dos traballos. 
“Trátase dunha actuación relevante, 
porque esta estrada vertebra a pa-
rroquia de Xiá, unha das máis impor-
tantes de Friol”, valorou a deputada.

Asinada a venda dunha 
parcela no polígono e 
obras na zona de Xiá A localidade de Guldriz celebrará 

o 23 de xuño as súas festas de San 
Xoán cunha comida e posterior 
actuación, a cargo do grupo Fénix, 
a parti r das 00.30.
As inscricións terán un prezo de 
20 euros e é necesario anotarse 
chamando ao teléfonos de Mar-
cos (622 123 151), Iago (696 249 
314), Adrián (663 368 117) e Juán 
(678 078 681).
Por outra banda, a comisión de 
festas de Roimil celebrará tamén 
o 23 de xuño a Festa de San Xoán.
Esta terá lugar no local social da 
parroquia, situado no campo da 
feira.
As persoas que desexen asisti r de-
berán abonar 25 euros, que inclúe 
o xantar. Están previstas na festa 
varias acti vidades como unha se-
sión vermú, un xantar, baile, sardi-
ñada e fogueira.

Convocadas as festas 
polo San Xoán en 
Guldriz e Roimil

Friol acollerá do 28 ao 30 de 
xuño as primeiras Olimpíadas 
Rurais de Galicia, que organiza a 
Consellería do Medio Rural. 
Habilitarase unha ampla zona 
de acampada e unha zona cam-
per para furgonetas e autocara-
vanas, aínda que cada equipo é 
libre de xesti onar o aloxamento 
pola súa conta. 
A comarca de Friol ten capacida-
de hostaleira sufi ciente para dar 
servizo aos visitantes, contando 
ademais coa cidade de Lugo a 20 
minutos en coche para poder dar 
hospedaxe a visitantes que non 
o atopen no propio municipio ou 
nas casas rurais próximas.
A inspiración para crear estas 
primeiras Olimpíadas Rurais de 
Galicia xorde das primeiras olim-
píadas rurais que se celebraron 
en España: as dos Pedroches (Es-
traña, Córdoba), que desde hai 
14 anos congregan cada verán 
a 48 equipos de todo o sur para 
competi r nunhas Olimpíadas 
que recuperan os xogos tradicio-
nais dos pobos.
Para esta primeira edición ofi cial 
de Galicia exponse a competi -
ción cun máximo de 24 equipos 
chegados de toda a xeografí a es-
pañola, coa idea de ir aumentan-
do cada ano ata un máximo de 
48 equipos en futuras edicións.

PROGRAMA. As Olimpíadas co-
mezarán o venres 28 de xuño 
pola tarde coa gala inaugural, na 
que todos os equipos desfi larán 
polo pobo ata chegar á praza 
de Andón Cebreiro, onde estará 
situado o escenario para ir pre-
sentando a cada un dos equipos. 
Despois da gala inaugural cele-

braranse as primeiras probas da 
competi ción.
Sábado e domingo pola mañá, 
ao toque de diana. 
Celebrarase un almorzo conxun-
to no que os preto de 500 par-
ti cipantes degustarán gratuita-
mente os mellores produtos da 
zona: queixo, pan, leite, embuti -
dos, froita etc.
As principais probas que se dis-
putarán nestas Olimpíadas son 
xogos tradicionais populares 
como os zancos, os ti radores, o 
lanzamento de lastra, a carreira 
de sacos, o garrote, dacabalo, a 
cucaña, os mizos, as cintas, a cor-
da, a carreti lla, a silliña da raíña, 
a corda ou os cántaros.
O domingo 30 de xuño celébrase 
a xornada fi nal, coa realización 
das últi mas probas e a gala fi nal 
con entrega de premios, sorteos, 
agradecementos e despedida. 
As Olimpíadas pecharanse nun-
ha comida de confraternización 
cunha paella xigante gratuíta 
para todos os parti cipantes.

Friol prepárase para as 
primeiras Olimpíadas 
Rurais de Galicia
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abadín

O Concello de Abadín vén de sacar 
varias obras a licitación, como o 
contrato do abastecemento de auga 
potable á parroquia de Candia na 
súa segunda fase, con cargo ao Plan 
Deputación de 2024.
O obxecto do presente programa é 
a execución da segunda fase da rede 
de abastecemento de auga potable 
na parroquia de Candia, que com-
prende a finalización da rede abaste-
cemento, toda vez que a execución 
da captación, o depósito de cabe-
ceira e unha parte da propia rede xa 
foron executados na fase 1.
As unidades de obra proxectadas 
para o desenvolvemento deste 
proxecto inclúen as escavacións en 
gabia necesarias para o tendido da 

tubaxe, a 1 m de profundidade, in-
cluíndo o seu posterior recheo con 
material seleccionado da propia es-
cavación, con aporte de préstamo 
nalgunhas zonas. A execución das 
gabias terá lugar extremando as me-
didas de seguridade, entibando can-
do sexa necesario. Esta obra ten un 
orzamento de 133.329 euros.
Tamén está en fase de adxudicación 
a construción do depósito da rede 
de abastecemento de auga na parro-
quia de Castromaior.
Co fin principal de dotar aos habi-
tantes de dita parroquia dun servizo 
municipal básico, proxéctase a exe-
cución dunha rede de abastecemen-
to de auga potable, que se levará a 
cabo en dúas fases, realizándose a 

primeira de elas con cargo á achega 
correspondente ao Plan Deputación 
único de cooperación cos concellos 
2024. Esta primeira fase contempla 
a construción dun depósito de auga 
de 110 metros cúbicos.
O depósito proxéctase de muros e 
laxa de cimentación de formigón ar-
mado, executados in situ, coa cuber-
ta de laxa prefabricada de formigón. 
A obra ten un orzamento de 79.796 
euros con IVA incluído.

MONCELOS. Volveu sacar a licitación 
a obra do pavillón de Moncelos, que 
consistirá na execución dun peche 
de vidro nas dúas fachadas que fal-
tan por pechar, de altura variable, 
seguindo a liña marcada polo peche 

de bloque actual. Prevese tamén o 
tratamento, previo e posterior, dos 
piares metálicos existentes, sobre 
os que se aparafusará o novo cerra-
mento. Estableceuse un orzamento 
de 113.189 euros con IVE incluído. 
Esta obra está financiada con cargo 
ao Plan Único da Deputación.
Continúan as obras de colocación da 
cuberta na pista de pádel de Gontán, 
situada na área recreativa da Roxica. 

O proxecto de execución ten un or-
zamento de 83.711 euros. Así, xa ten 
instalados os laterais de tres metros 
máis con chapa translúcida e rexa de 
lona perforada sobre os tres metros 
de cristal que ten a instalación. Con-
ta tamén con canos e baixantes e a 
serigrafía foi realizadas con zonas da 
contorna do Concello.
O tellado estará está feito por un ar-
mazón de ferro.

O Goberno local saca a licitación 
varias obras no termo municipal

A Xunta destinará 1,2 millóns de 
euros á construción dunha resi-
dencia de maiores en Abadín, cuxa 
xestión dependerá do Concello. As 
obras consistirán na rehabilitación 
e ampliación do edificio do antigo 
do colexio infantil, actualmente en 
desuso, para convertelo nun centro 
residencial con 44 prazas repartidas 
entre 22 habitacións dobres.
Esta actuación desenvólvese no mar-
co do Plan de investimentos de 18,5 
millóns de euros co que o Goberno 
galego financia unha vintena de 
proxectos de construción, reforma 
ou ampliación de residencias, cen-
tros de día, vivendas comunitarias e 
centros sociais de titularidade muni-
cipal. Un plan acordado coa Fegamp.
O xerente do Consorcio Galego de 
Servizos de Igualdade e Benestar, 
Perfecto Rodríguez, acompañado do 
delegado territorial da Xunta de Gali-
cia en Lugo, Javier Arias, visitou o lu-
gar onde se desenvolverán as obras. 

Alí destacou o impulso histórico que 
supón este Plan, tanto na mellora 
de instalacións, como na creación 
de 500 novas prazas públicas de 
atención residencial e outras 150 de 
atención diúrna.
No caso de Abadín, a Xunta financia 
a máxima contía posible, do total de 
2,2 millóns de euros que suporán 
os traballos. Ademais de ampliar 

as dúas plantas do edificio actual, 
construirase un anexo coas mesmas 
alturas conectado a través de dous 
accesos coa construción principal. As 
zonas comúns situaranse na planta 
baixa. O Concello encargarase da lici-
tación e contratación das obras unha 
vez que se asine o convenio de co-
laboración entre as Administracións 
autonómica e local.

A Xunta destinará 1,2 millóns de 
euros á creación dunha residencia

AXENDA DE ACTIVIDADES

RUTA CABALAR. A asociación de 
Cabaleiros de Labrada celebrará o 8 
de xuño unha nova edición da súa 
Ruta Cabalar ao San Antonio, en 
concreto número XI, que terá lugar 
pola mañá con saída ás 10.00 horas 
do Campo da festa de San Antonio 
de Labrada. Como en edicións an-
teriores celebrarase un xantar ás 
14.30 horas como colofón da ruta, 
deixando paso pola tarde a unha 
sesión musical que estará ameniza-
da por Elixir. Tamén haberá sorteos 
e agasallos para os participantes. O 
xantar, consistente en polbo e chu-
rrasco, ten un prezo de 25 euros, 15 
para os menores de 10 anos, e para 
apuntarse non é imprescindible ir 
a cabalo. Este martes, día 4 é o úl-
timo día para anotarse, que debe 
facerse nos teléfonos 650 171 426 
e no 699 024 637.

PAI. Abriu o prazo de solicitudes de 
reserva de praza e de novo ingreso 
no Punto de Atención á Infancia 
para o vindeiro curso 2024/2025.
Estas deberán realizarse no prazo 

comprendido dende o 1 de maio 
ata o 15 de xuño de 2024. O mode-
lo de solicitude facilitarase no Pun-
to de Atención de á Infancia.

TOPONIMÍZATE. A campaña de di-
vulgación da toponimia galega To-
ponimízate. Falámosche dos nomes 
da túa terra volverá percorrer nes-
te 2024 as catro provincias galegas 
na procura de persoas e entidades 
que se sumen aos milleiros de cola-
boradores que están a participar na 
recolla de nomes de montes, leiras, 
fontes, camiños, regos, devesas e 
outros microtopónimos a través 
da plataforma Galicia Nomeada e 
da súa aplicación para dispositivos 
móbiles. As charlas Toponimízate 
2024 comezaron este mes de xuño 
e prolongaranse ata novembro. A 
primeira cita terá lugar en Cuale-
dro e chegará a Abadín o venres 30 
de agosto ás 20:00 h no salón de 
actos da Casa do Concello. Galicia 
Nomeada recibiu dende finais de 
2019 máis de 76 000 achegas pú-
blicas dende 306 concellos do país. 
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guiti riz

O San Xoán de Guiti riz xa ten listo 
o seu programa de festas que este 
ano terán lugar entre o 22 e o 25 
de xuño cunha programación que 
organiza a asociación Ecce Homo en 
colaboración co Concello, a Comu-
nidade de Montes San Xoán de La-
gostelle e o colecti vo empresarial.
As festas iniciaranse polo tanto o 
día 22, sábado, coa celebración da 
III edición da Festa da Xuventude, 
na que destaca a parti cipación dos 
djs Celso Bayo e Iván Estevez aka dj 
Galvi. A festa dará comezo ás 22.30 
horas pero haberá xa ese mesmo 
día unha sesión vermú con Os Tra-
peiros dos Vilares e Javi Show.
Rematará esta noite co concerto 
de La Últi ma Legión.
Os actos do día 23 darán comezo 
cun pasarrúas de Sons da Aldea 
que se complementarán con varias 
actuacións a parti r das 14.00 ho-
ras, en concreto da Banda de Músi-
ca do Concello de Guiti riz, o Grupo 
Municipal de Gaitas e o Grupo da 

UNED Sénior. Ademais, haberá se-
sión vermú, neste caso a cargo de 
Eureka.
Pola noite haberá sardiñada gra-
tuíta e Lume Novo de San Xoán a 
parti r das 21.00 horas que se com-
plementa coa verbena a cargo de 
Saudade e Eureka de novo.
O luns 24, terá lugar ás 14.15 horas 
a actuación de Mariachi Juvenil Mi 
Tierra, antes da sesión vermú, que 
estará cargo da orquestra Ponteve-
dra. Esta mesma repeti rá pola noi-

te xunto a Cinema.
O martes 25 conti nuará a progra-
mación coa xornada dedicada á 
Festa dos Nenos, que será en hora-
rio de tarde. Pero, pola mañá está 
prevista a actuación do Grupo Mu-
nicipal de Gaitas de Guiti riz, a Coral 
de Xermolos e as Pandereteiras Na 
Casa Zoqueiro.
A música de orquestra estará a car-
go de Solara, en sesión de mañá e 
noite e La Fórmula, que actuará só 
na verbena.

Guiti riz xa ten listo o programa 
para as festas de San Xoán

A Axente TIC responsable da Aula 
CeMIT do Concello de Guiti riz, e 
Administradora da Aula Mentor 
Guiti riz, Ana María Pérez, resultou 
premiada na primeira edición dos 
premios Axentes TIC da Rede CeMIT 
co primeiro premio da categoría Es-
pazo Maker.
Estes galardóns premian aos axen-
tes TIC ou responsables de aula 
que levasen a cabo a iniciati va máis 
creati va, orixinal e mellor desenvol-
ta desti nada a infancia, mocidade 
e adultos. O acto de entrega ce-
lebrouse no Centro Gaiás Tech da 
Cidade da Cultura en Santi ago de 
Compostela.

A iniciati va presentada desde a aula 
CeMIT de Guiti riz levou o nome 
de Buscando ao rei, e na cal parti -
ciparon un total de 35 persoas, en 

parellas dun adulto e un menor. 
Presentáronse outras nas cales se 
empregaron algúns dos seguintes 
complementos tecnolóxicos inno-
vadores: lentes de realidade virtual, 
drons, kits de robóti ca, impresoras 
3D ou kits de placas de comunica-
ción e programación.
Desde a Aula CeMIT do Concello de 
Guiti riz queren dedicar este premio 
“a todas as persoas, nenas e nenos, 
nais, pais e persoas maiores de ida-
de que parti cipan habitualmente 
nas acti vidades propostas dende a 
Aula”. “Sen a súa parti cipación non 
seria posible alcanzar este reto”, 
afi rman.

A axente TIC local gaña un premio 
da Rede CeMIT en Espazo Maker 

Dende a ANPA do CEIP Lagostelle 
trasladan o seu apoio as familias 
de dous nenos do centro que ve-
rán diminuídos os seus dereitos 
o vindeiro curso ao non conceder 
Educación a praza de Escolariza-
ción Preferente que estes xa ti ñan 
dende o 2019. As prazas de esco-
larización preferente son prazas de 
mestres especialistas en Audición e 
Linguaxe ou Pedagoxía Terapéuti ca 
para atender alumnado con NEE .
Os alumnos que xa non contarán 
o curso que ven con esta fi gura es-
tán diagnosti cados có Síndrome de 
Mowat Wilsom, e Auti smo. Ambos 
contaban con esta praza dende o 
ano 2019, mais o curso pasado a 
preferente que ti ñan marcha para 
outro centro. Xusto no ano 2023 
non se sacan estas prazas e de xei-
to transitorio educación outorgalle 
unha AL provisional, co compromi-
so de que para o curso 2024/25 te-
rían novamente a preferente.
Para estes nenos ter unha mestra 

que teña conti nuidade no tempo 
é fundamental, xa que pola súa 
condición levan moi mal os cam-
bios, e necesitan ter un apoio e 
referente na aula para que teñan 
unha inclusión real. Sen a súa fi -
gura, “moitas veces o que se pro-
duce é segregación, porque están 
na aula ordinaria pero a penas se 
lles inclúe, porque non todos pero 
moito profesorado ti tor descoñece 
como atendelos adecuadamente”. 
Por iso a praza de preferente é tan 
importante.
Aseguran dende a ANPA que no 
mes de maio estas dúas familias 
decátanse e que educación non lle 
concede ao CEIP Lasgostelle a pra-
za e póñense en contacto co centro 
o cal lles informa que a decisión 
vén dende o inspector xefe, xa que 
o inspector de zona fi xera o infor-
me favorable. Coméntanlles que ao 
parecer hai outros centros de Lugo 
que o precisan máis, ao ter menos 
persoal e máis nenos con NEE.

A ANPA local pide que 
se restaure a praza de 
escolarización preferente

BTTEANDO E EN RUTA POR GUITIRIZ

Un total de 78 persoas parti ciparon na últi ma saída antes das vacacións de 
verán dos programas municipais de Guiti riz en Ruta e Btt eando por Guiti riz, 
que comparti ron camiño pola Ruta da Pedra de Díaz Castro nos Vilares. No 
caso do Guiti riz en Ruta foron 28 os parti cipantes que percorreron unha ruta 
circular de 14 quilómetros con saída e chegada xunto á escola do Buriz. No 
BTTeando por Guiti riz foron 50 persoas ás que se subiron ás súas bicicletas 
para desfrutar de 20 quilómetros.
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riotorto

O Consello da Xunta deu conta 
de dous convenios de colabora-
ción cos concellos de Pereiro de 
Aguiar (Ourense) e Riotorto para 
dar conti nuidade ao desenvol-
vemento de programas de en-
vellecemento acti vo e saudable. 
A Consellería de Políti ca Social 
e Igualdade desti nará 145.000 
euros a fi nanciar as acti vidades 
neste ámbito que ao longo des-
te ano se realicen nestas locali-
dades a través dos seus servizos 
sociais comunitarios e coas que 
se prevé chegar a máis de 300 
veciños.
O obxecti vo destes acordos é 
previr situacións de dependen-
cia e facilitar unha vida acti va. 
Neste senti do, a Xunta colabora 

con disti ntos concellos, en espe-
cial os de carácter máis rural e de 
menor poboación, para facilitar 
ás persoas maiores que viven ne-
les alternati vas para o seu tempo 
libre, tales como: acti vidades de 
ximnasia, de ocio e lecer, cursos 
e chalas informati vas ou obra-
doiros artí sti cos, entre outras.
Ademais do fi nanciamento de 
programas de envellecemento 
acti vo e saudable, outras ini-
ciati vas que a Xunta pon á dis-
posición dos maiores para que 
desfruten desta etapa das súas 
vidas son, por exemplo: Benestar 
en Balnearios, Xuntos polo Nadal 
ou as Aulas Sénior.
As acti vidades que se fan en Rio-
torto teñen moita aceptación.

A Xunta aproba un 
convenio para investi r en 
envellecemento acti vo

O Concello de Riotorto organiza 
as súas habituais festas na honra 
a San Pedro, acompañada dunha 
comida veciñal. 
Será o sábado 29 de xuño e para 
todos os que queiran asisti r teñen 
ata o 22 do mesmo mes para com-
prar a súa tarxeta en todo os bares 
da localidade e na gasolineira por 
un prezo de 28 euros para os adul-
tos e 12 euros para os nenos de 5 
a 12 anos. O aforo será de 100 per-
soas, polo que non hai tempo que 

perder.
O programa dará comezo á 13.30 
cunha misa solemne, seguida dun-
ha sesión vermú a cargo do dúo 
Dilema. A comida veciñal estará 
servida polo catering Las Salinas 
e constará de empanada, salpicón 
de marisco, churrasco, criollo, polo, 
sobremesa e bebidas.
Despois de comer, a diversión con-
ti nuará coa actuación do mesmo 
grupo, coa que se dará por fi nali-
zada a sesión.

As festas na honra a San 
Pedro serán o sábado 29

Os deputados do Parti do Popular na 
Deputación de Lugo trasladaron á 
comarca de Meira unha das reunións 
que realizan de xeito periódico polas 
disti ntas zonas da provincia. Nesta 
ocasión, visitaron Riotorto para po-
ñer en valor este territorio entre A 
Mariña interior, a Terra Chá e a mon-
taña; ademais de coñecer máis de 
preto as necesidades dos veciños e 
veciñas co obxecti vo de trasladalas 
ante o goberno provincial. “É funda-
mental estar a carón dos lucenses”, 
subliñan os populares.
O portavoz, Antonio Ameijide, subli-
ña que “o Parti do Popular é o parti -
do maioritario na corporación pro-
vincial, ademais de ser o que máis se 
parece aos lucenses”. Nese senti do, 
“seguiremos dando traslado das 
necesidades, suxesti óns ou queixas 
dos veciños e veciñas da provincia 
ante as disti ntas administracións e, 
no noso caso, ante a Deputación de 
Lugo”.
Un dos moti vos polos que os veciños 
e veciñas trasladan as súas queixas é 
o mal estado da rede viaria provincial 
que difi culta o desenvolvemento da 
vida diaria dos lucenses e tamén las-
tra o desenvolvemento do territorio. 

Pero a isto hai que sumar “a abso-
luta falta de interese do goberno de 
Tomé, PSOE e BNG por impulsar solo 
industrial no que asentar empresas 
coas que crear postos de traballo. 
Socialistas e nacionalistas néganlle á 
provincia a posibilidade de desenvol-
verse e asentar poboación”.
Un claro exemplo é o polígono de 
Riotorto. “O Concello e a exti nta 
Sociedade Urbanísti ca Provincial de 
Lugo (SUPLUSA) ti ñan asinado un 
convenio para a súa creación e, des-
pois do traballo de anos por parte do 
Concello que ten aprobado o proxec-
to de urbanización dende novembro 
do 2019, o goberno provincial néga-
se a apoialo para facer realidade a 
creación de solo industrial no muni-
cipio”, din.
“Tomé rexeitou claramente apoiar 
este polígono” segundo se despren-
de da carta dirixida ao alcalde en 
novembro do 2019 propoñendo que 
o Concello dirixira os fondos do Plan 
Único – agora Plan Deputación- para 
esta fi nalidade; o que suporía unha 
clara discriminación ao municipio 
que non podería levar a cabo ningún 
outro ti po de actuacións para as que 
está dirixido este plan”.

Deputados do PP poñen 
en relevo en Riotorto as 
necesidades da provincia

EXCURSIÓN. O club de lectura 
Avelino Díaz, en colaboración coa 
asociación cultural Avelino Díaz e 
a asociación de veciños A Órrea, 
organiza unha excursión a Ourense 
o sábado 20 de xullo para facer a 
ruta da novela de Eduardo Blanco-
Amor A Esmorga, ademais doutras 
acti vidades e un almorzo para pa-
sar o día. Para anotarse á acti vida-
de, que é aberta a todo o público, 
hai que chamar ao teléfonos de 
Araceli (628 671 655) e Carlos (636 
721 008). A data límite para inscri-
birse é o 1 de xullo.

CAMPAMENTO DE VERÁN. O Con-
cello organiza de novo este ano 
un campamento de verán para 
rapaces. Esta acti vidade inclúe 
obradoiros, excursións, xincanas, 
busca do tesouro e máis sorpresas. 
Será entre os días 1 e 31 de xullo 
en horario de 10 a 14 horas e está 
dirixido a nenos de 4 a 14 anos. As 
inscricións poden facerse na Casa 
do Concello antes do venres 26 de 
xuño ata completar as prazas dis-
poñibles, que son 30. O prezo por 
neno non empadroado no Conce-
llo é de 120 euros sendo de balde 
para os empadroados, incluído un 
almorzo. O servizo tamén conta-
rá con horario concilia, de 9.00 a 
10.00 para aqueles que o necesi-
ten.

MAIORES. O concello de Riotorto 
mostra unha vez máis conciencia 
cos máis maiores e organiza un 
curso de formación para coida-
dores de persoas en situación de 
dependencia.  Terá lugar o mérco-
res 12 de xuño ás 16.00 no centro 
sociocultural Avelino Díaz. Para 
poder asisti r é necesario inscribirse 
nos servizos sociais do concello de 
Riotorto, na praza das Rodrigas 1 
ou no teléfono 982 346 222.

EN BREVE
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castro de rei

O delegado territorial da Xunta 
en Lugo, Javier Arias, manti vo 
unha reunión de traballo co al-
calde de Castro de Rei, Francisco 
Balado, para valorar a colabora-
ción entre ámbalas dúas admi-
nistracións no desenvolvemento 
de proxectos conxuntos no mu-
nicipio.
Arias destacou a cooperación da 
Xunta cos concellos, especialmente 
os rurais e de menor poboación, 
para ofrecer servizos e dotacións 
á veciñanza e equilibrar as condi-
cións de vida e de traballo en todo 
o territorio.

CONCENTRACIÓN PARCELARIA. 
A conselleira do Medio Rural, Ma-
ría José Gómez, reuniuse o venres 
pasado co alcalde de Castro de 
Rei, Francisco Balado Teijeiro, para 
abordar diversos asuntos de intere-
se para este concello lucense, entre 
eles as concentracións parcelarias.
Neste encontro trataron os trámi-
tes necesarios para seguir avanzan-
do no proxecto da concentración 
parcelaria de Triabá, situada na pa-
rroquia homónima, así como para 
estudar novas posibilidades de su-
mar máis terra mobilizada en zonas 
de alta produción gandeira.

Balado busca impulsos 
para varios proxectos

BAZAR. A fi n de semana do 15 e o 
16 de xuño, a localidade de Bazar - 
Coea, en Castro de Rei, celebra as 
súas festas na honra a San Antón e 
á Virxe do Socorro. O programa co-
mezará coa misa solemne desde as 
13.30 horas, procesión e a posterior 
sesión vermú, que estará ao cargo 
da orquestra Escaparate. Pola noite 
volverá o mesmo grupo e tamén coa 
colaboración de Cinema para animar 
a verbena. O domingo repeti rase 
o ofi cio relixioso e a sesión vermú 
estará ao cargo do grupo D’ Noche, 
que tamén se encargará da verbena, 
coa que se dará por fi nalizada a se-
sión.

RIBEIRAS DO LEA. Celebra as súas 
festas na honra a San Xoán a fi n de 
semana do 22 e 23 de xuño. O pro-
grama contará con misa solemne 
desde as 13.30 horas e a posterior 
sesión vermú, que estará ao cargo 
da orquestra Españoles. Pola noite 
volverá o mesmo grupo e tamén o 
dúo Elixir para animar a verbena. O 
domingo repeti rá o ofi cio relixioso 
e a sesión vermú estará ao cargo do 
grupo D’ Nika, coa que se dará por fi -
nalizada a sesión. Como colofón das 
festas, o día 6 de xullo haberá unha 
comida veciñal animada pola actua-
ción do dúo Epo-K.

PLÁSTICOS. O Concello pon en mar-
cha a recollida de plásti cos de silos 
porta a porta entre os días 17 e 21 
de xuño. Os usuarios que estean in-
teresados na recollida de plásti cos 
de silo deberán poñerse en contacto 
co teléfono 982 314 034, onde será 
anotada a solicitude e pasarase a re-
coller nos días seguintes, segundo a 
ruta que lle corresponda, e baixo os 
seguintes condicionados: Os plásti -
cos deberán estar depositados nun 
lugar de fácil acceso para o vehículo 
de recollida.

EN BREVE

Rozas acollerá unha nova edición 
do Criterium Aeronáuti co, que se 
celebrará do 25 ao 27 de xullo. O 
presidente da Deputación de Lugo, 
José Tomé Roca, asinou  un acordo 
de colaboración co presidente do 
Real Aeroclub, Luis Abelleira, polo 
que a insti tución provincial achegará 
10.000 euros para a cita consolidada 
como unha das máis importantes do 
panorama nacional.
Contará un ano máis con acti vidades 
pensadas para todos os públicos, 
entre as que se incluirán o paracai-

dismo, paramotor, voo acrobáti co, 
drons, ultralixeiros ou un simulador 
de voo. Haberá tamén un circuíto de 
karts, inchables, voos de exhibición e 
exposicións. Un ano máis terá lugar 
de forma simultánea a Volta Aérea a 
Galicia, aberta a todos os pilotos que 
desexen parti cipar.
Trátase dun evento moi atracti vo, 
que forma parte da oferta turísti ca 
e que consolida á provincia como 
un desti no de experiencias, o que 
precisamente encaixa co modelo de 
turismo de calidade e sosti ble.

Regresará o Criterium 
Aeronáuti co a Rozas a 
fi nais do mes de xullo

A Xunta abriu a convocatoria de 
Conecta Voluntariado Galicia tras 
publicarse no Diario Ofi cial de Ga-
licia as axudas da Secretaría Xeral 
da Emigración para a parti cipación 
neste programa de lecer, que ofre-
ce 20 prazas para que mozos e mo-
zas galegas residentes no exterior 
de entre 21 e 30 anos poidan coñe-
cer Galicia a través de acti vidades 
que se desenvolverán no campo de 
voluntariado do Castro de Viladon-
ga entre o 29 de agosto e o 9 de 
setembro.
O programa realízase coa colabora-
ción da Dirección Xeral de Xuven-
tude e da Dirección Xeral de Patri-
monio Cultural da Consellería de 
Cultura, Lingua e Xuventude.
Esta iniciati va ten como obxecti vo 

promover os lazos con Galicia a 
través de acti vidades de colabo-
ración desinteresada e voluntaria 
a través de traballos diversos na 
procura dun maior coñecemen-
to da nosa cultura, da mellora 
ambiental da nosa contorna e da 
recuperación do patrimonio cul-
tural. O plan do traballo comple-
méntase cun programa con acti vi-
dades de convivencia, formación e 
tempo libre.
En total, ofértanse 20 prazas, dis-
tribuídas entre os diferentes países 
con maior presenza de colecti vida-
de galega. As e os interesados debe-
rán presentar as súas solicitudes a 
través da sede electrónica da Xunta. 
O prazo de presentación de solici-
tudes remata o próximo 1 de xullo.

Abre a inscrición do campamento 
do Castro de Viladonga para 
galegos residentes no exterior

A Xunta de Goberno da Deputación 
adxudicou un contrato por importe 
de 134.241 euros para a prestación 
de diferentes servizos veterinarios 
na Granxa Gayoso Castro. 
Trátase, por unha parte, dun servi-
zo de urxencias 24 horas; de podo-
loxía; de programas de prevención 
e de tratamento de coxeiras e pro-
blemas podolóxicos por un impor-

te de 63.415 euros, e, por outro, 
dun servizo especializado en re-
produción e mellora xenéti ca para 
o desenvolvemento do control re-
produti vo na Granxa por un prezo 
de 70.826,8 euros. 
Resultaron adxudicatarias Servizos 
Veterinarios Meilán SLP e Xénese 
ETE Veterinarios SL, respecti va-
mente.

Adxudican o contrato de servizos 
para a Granxa Gayoso Castro
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cospeito

Os maiores do Centro de Día des-
frutaron da acti vidade de educación 
emocional desenvolvida pola UNED 
Sénior Coruña na súa aula de música 
de Momán para mellorar o benestar 
social e emocional dos maiores a tra-
vés da música:  Transmite emocións 
coa música.
Baixo a dirección de Fran Cupeiro e 
ao ritmo das cancións do alumnado 
de Sénior, os maiores gozaron dun-

ha dinámica, Tecendo alegrías, onde 
puideron, coa axuda dos voluntarios 
e persoal da residencia, “tecer os 
seus corazóns con mensaxes como: 
amor, sabedoría, fogar, humildade...”
Durante o mes de xuño a UNED 
Sénior a través das súas diferentes 
aulas de música (Guiti riz, Paderne e 
Momán) visitará diferentes centros 
de día e residencias de maiores para 
dar a coñecer este programa.

A UNED Sénior inicia no centro 
de día un programa musical

A Deputación de Lugo acordou na 
Xunta de Goberno a bonifi cación 
dun 30% no prezo das 24 parce-
las do polígono industrial Feira do 
Monte de Cospeito, quedando o 
prezo do metro cadrado fi xado en 
39 euros fronte aos 55,72 iniciais, 
segundo explicou o Deputado de 
Promoción Económica e Social, 
Pablo Rivera Capón, quen lem-
brou que as persoas interesadas 
xa poden presentar as súas soli-
citudes de compra ante a insti tu-
ción provincial.
“A bonifi cación das parcelas é 
unha medida encamiñada a in-
centi var a venda e, polo tanto, 
a acti vidade empresarial no po-
lígono de Cospeito”, subliñou o 

deputado, engadindo que a De-
putación de Lugo investi u máis 
de 1,3 millóns de euros na ur-
banización do parque industrial 
de Feira do Monte, e entregoulla 
ao Concello de Cospeito o pasa-
do mes de marzo co obxecti vo 
de multi plicar as oportunidades 
económicas deste municipio 
chairego e da súa contorna.
O polígono ten unha superfi cie 
total de 56.726 m2, dos que as 
parcelas de solo urbano á ven-
da ocupan 22.459 m2, mentres 
que o solo dotacional ten unha 
extensión de 2.247m2; os espa-
zos libres 10.849m2; os viarios e 
aparcamentos 10.490ms2; e as 
áreas verdes 10.681m2.

A Deputación acorda 
unha bonifi cación nas 
parcelas do polígono

Co nome de Asociación Veciñal Re-
creati vo Cultural San Marti ño do 
Pino naceu aló polo 2007 este colec-
ti vo cospeités, que creceu de forma 
conti nuada desde as súas orixes e 
hoxe é unha referencia nesta parro-
quia polas iniciati vas de dinamiza-
ción que levan a cabo. Foron un total 
de once persoas as que botaron a 
andar este proxecto, que dirixía Je-
sús Pena. O obxecti vo estaba claro, 
“facer cousas pola veciñanza: excur-
sións, cursos e xuntanzas”.
O Fume Novo foi a primeira xuntan-
za veciñal na área recreati va de Por-
to e gustou moito porque é unha das 
acti vidades fi xas do colecti vo, que a 
segue a celebrar a día de hoxe todos 
os meses de xuño. Ao principio era 
só cea, “pero agora pasamos alí todo 
o día”, explican desde o colecti vo.
Outras das citas ineludibles é o Ma-
gosto, que foi xa nos primeiros anos 
pero só cunha castañas e liscos con 
chourizo. Nos últi mos anos pasaron 
a celebrar o Magosto Cultural Cal-
daloba, que reúne numerosos actos 
nese mesmo día, como a entrega to 
tí tulo honorífi co (que recibiron per-
soeiros como Xesús Rábade Paredes, 
Darío Xohán Cabana e, neste últi mo, 
Helena Villar); recital poéti co, etc.
Tanto Fume Novo como Magosto 
pararon pola pandemia, pero xa es-
tán de novo en marcha.

Tamén ti ña relevancia na programa-
ción anual da sociedade o cocido de 
carnaval, que se suspendeu pero 
que agora teñen previsto recuperar 
nos vindeiros anos. Así mesmo te-
ñen ganas de volver a celebrar, como 
xa se fi xera uns dous anos, o Prefi n-
de cos veciños.
Despois dos catro primeiros anos de 
funcionamento houbo un cambio na 
directi va, collendo a presidencia José 
Luis Pena e Iago Moisés Paz e, desde 
o falecemento do primeiro, Inés Lo-
zano é a presidenta.
“Agora neste ano, tocaba renova-
ción, como eramos só tres compa-
ñeiros pensamos que era mellor 
unha ampliación para reparti r algo 
máis de traballo” e así foi como se 
ampliou a 7 persoas, xa que xunto a 
Lozano, están Esther Braña como se-
cretaria, Mª Carmen Méndez como 
tesoureira e como vogais fi guran Ana 
Castro, Ana Pena, Noa Pena e Sonia 
Torres. Teñen acti vos arredor de 80 
carnés de socio, englobando en cada 
un deles como socios a todos os 
membros da casa.
Como explica Inés Lozano, tódolos 
anos pasa o mesmo, “hai algún so-
cio que se da de baixa, pero entran 
outros novos” polo que desde o ano 
2021 está crecendo de forma conti -
nuada, e incluso teñen socios de fóra 
de Pino.
Aínda que o Lume Novo e o Magos-

to son as súas acti vidades principais 
e que concentran máis público, des-
taca tamén unha terceira, o certame 
de poesía Torre de Caldaloba, “do cal 
nos senti mos moi orgullosos”. Con-
tan coa colaboración do Concello e 
de Marti ño Maseda, que foi tamén 
responsable de idear esta iniciati va. 
Hoxe en día este premio literario é xa 
un referente na provincia.
Xunto a este, destacan outros dos 
certames, o de Caligramas Constan-
za de Castro e o de debuxo A Túa 
Caldaloba.
“A Torre de Caldaloba está moi pre-
sente, pois é a fortuna que ten esta 
asociación de darlle visibilidade e 
que as disti ntas insti tucións non a 
esquezan”, explica Inés Lozano.
Ademais, das acti vidades habituais, 
este ano teñen previstas unha se-
rie de excursións, así como cursos 
e charlas informati vas dos que van 
informando segundo se van concer-
tando aos seus socios. “Os proxectos 
cara o futuro estanse preparando 
entre todas, para poder sorprender”, 
afi rma.

A BIBLIOTECA. Se ben non paran na 

súa acti vidade, o maior logro deste 
colecti vo foi sacara adiante a bi-
blioteca rural San Marti ño de Pino. 
“Aproveito para agradecer todas as 
doazóns que fi xeron e avanzar que 
agora necesitamos estantes”, di.
Os primeiros andeles foron doados 
pola asociación A Corva, comuneiros 
do monte desta mesma parroquia, 

que tamén compraron para o local 
un equipo de son, un proxector e uns 
estores. “Grazas a eles colocamos 
todos os libros que nos doaron do 
colexio Virxe do Monte de Cospeito, 
pero, agora, a raíz de saír nun progra-
ma de TVE empezaron a chegar doa-
zóns de libros da Coruña, Madrid, 
Cantabria e, claro, tamén de por aquí 
máis preto. Así que hai que ampliar 
estantes. Isto está en marcha, sem-
pre que nos concedan a subvención 
da Xunta que acabamos de solicitar”, 
explica.
Como avanza Inés Lozano, as prin-
cipais necesidades para o colecti vo 
sempre son económicas, pois só 
contamos cos socios e para facer 
tantas cousas non chega.  Pero ta-
mén teñen axudas, tanto por parte 
do Concello como da Deputación, 
“pero ás veces temos que contar 
co diñeiro antes de que chegue esa 
axuda e aí está o problema”, afi r-
ma.

Os grandes proxectos 
da parroquia de Pino
A asociación veciñal, que reforzou a súa directi va, 
organiza unha intensa acti vidade desde o 2007  

A Asociación celebrará o sábado 22 
de xuño a tradicional festa de Lume 
Novo na Veiga de Porto.
Esta xornada festi va dará comezo 
ás 13.30 horas cunha misa campes-
tre seguida da actuación de Veróni-
ca Cambón. Xa pola tarde ás 16.30 
horas será a actuación do grupo de 
Pandereteiras de Caldaloba e os xo-
gos tradicionais. Farase o acendido 
da cacharela antes da cea e porá 
a nota musical de novo, Verónica 
Cambón.

Haberá un xantar a cargo do bar 
Rochela a base de xamón cocido, 
polbo, churrasco, bebidas, sobre-
mesa e café, así como na hora da 
cea poderase desfrutar tamén de 
paella, bebidas, sobremesa e café.
Para poder asisti r é necesario ano-
tarse previo pago ante calquera 
membro da directi va antes do 14 
de xuño. O prezo para os socios é 
de 32 euros e para os que non o 
sexan 42 e os pequenos de 7 a 11 
anos pagarán 16 euros.

A próxima cita será a 
Festa do Lume Novo

O Concello celebrou unha sesión 
plenaria na que se realizou o sorteo 
dos membros das mesas electorais, 
tomou posesión o socialista José Ra-
món e o Parti do Popular levou unha 
proposta de modifi cación da orde-
nanza do campamento de verán.
Segundo explican os socialistas, que 
votaron en contra, “demostra a ne-
fasta xesti ón que realizou o noso 
Concello e como tal xesti ón repercu-
te na decadencia dos servizos públi-
cos para os veciños e hoxe especial-
mente para a xuventude”.
Afi rman que se modifi cou a ordenan-
za anulando todas as bonifi cacións 
existentes, os tramos de renda de 
custo menor (que axudaban a aque-
las familias con poucos recursos) e 
unifi cou o prezo en 100 euros a quen-
da de 8.30 a 14.30 e 140 euros para a 
quenda de 8.30 a 16.30, pagándose o 
comedor a parte, 180 euros.

O PSOE protesta 
polas novas taxas 
dos campamentos
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meira

O CEIP Poeta Avelino Díaz de 
Meira inaugurou a nova sinaliza-
ción das súas aulas, con estrofas 
de poemas de Avelino.
En cada corredor componse un 
poema a parti r das estrofas que 
identi fi can cada aula. Por outra 
parte, a aula de Música e a bi-
blioteca do centro aparecen iden-
ti fi cadas con estrofas alusivas, 
respecti vamente, á súa función 
específi ca. En concreto, trátase 
dos poemas Meira, Miño, A festa 

de Meira, A nosa fala, Canzón pr-ó 
sono d-un neno e Eiquí tedes.
Araceli Pillado, Carlos Veiga 
García, Mario Outeiro Iglesias e 
Agustí n Méndez, membros da 
asociación, acudiron ao evento, 
sendo agasallados cun marca-
páxinas con versos de Avelino 
Díaz.
O obxecti vo de todas estas ac-
tuacións é conseguir que unha 
xornada das Letras Galegas sexa 
dedicada ao poeta local.

O colexio de Meira 
sinalizou as aulas con 
poemas de Avelino Díaz

O Concello de Meira organiza ta-
mén un campamento de verán 
na localidade durante durante os 
meses de xullo e agosto dirixido a 
menores de 3 a 14 anos.
As acti vidades, que se desenvol-
verán de luns a venres, están fi xa-
das en horario de mañá, de 10.00 
a 14.00 horas, desde o 1 de xullo 
ao 30 de agosto. Os parti cipantes 
poderán gozar de xogos de anima-
ción, mesa ou tradicionais, talle-
res, piscina, excursións, multi de-
porte, busca do tesouro, etc.
As persoas interesadas en sumar-
se ás acti vidades de verán poden 
solicitar máis información ou ins-
cribirse enviando un Whatsapp 
ao número 629 302 039 antes do 
mércores 26 de xuño.
O prezo é de 160 euros por mes, 
300 polos dous meses e 65 por 
semana. Para os irmáns haberá un 
desconto. Tamén haberá servizo 
concilia desde ás 9.30 horas. Esta 
acti vidade ten moi boa acollida 
todos os anos xa que axuda á con-
ciliación da vida familiar e laboral.

Convocada unha 
nova edición do 
campamento de 
verán durante os 
dous meses

EN BREVE

CORPUS. A confraría Nosa Señora do Pedregal, así como os pais dos peque-
nos da zona e voluntarios celebraron a festa do Corpus e colocaron as súas 
alfombras fl orais nas prazas do Concello e do Convento de Meira. Nesta xor-
nada na que fi xeron as comuñóns os nenos da localidade, aproveitaron para 
facer a procesión polas alfombras e unha ofrenda nun pequeno altar.

MALLA. O presidente da Asociación de Amigos da Malla de Meira e dous 
membros máis da mesma acudiron a conversar co alumnado de 3º e 4º da 
ESO do IES Pedregal de Irimia para darlles a coñecer o seu labor de divulga-
ción dos traballos tradicionais que leva consigo o proceso de elaboración do 
pan, dende a sementeira do trigo ata a malla propiamente dita.
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xermade

A Deputación urxiu no Pleno á Xun-
ta a que impulse obras de mellora 
da estrada autonómica LU-170, que 
une Parga e Cabreiros. A moción, 
presentada polos socialistas, saíu 
adiante por unanimidade co apoio 
dos tres grupos representados.
O deputado de Promoción Econó-
mica e Social, Pablo Rivera Capón, 
explicou que esta vía autonómica é 
a “estrada sempre esquecida” pola 
Xunta de Galicia, e evidencia “a falta 
de compromiso dos gobernos do PP 
coas infraestruturas da provincia de 
Lugo e co noso rural en máis de dúas 
décadas”. Nas súas palabras, Rivera 
indicou que o PP á fronte da Xunta 
“tarda anos en arranxar as estradas, 
amaña a cachiños para que os con-
selleiros ou conselleiras desta área 
fagan a foto, pero non entende o va-
lor estratéxico das comunicacións”.
Explicou que esta é unha estrada 
moi empregada pola veciñanza, 
ao conectar tanto coa Autovía A-6 
como coa AG-64, vías principais de 
comunicación na Terra Chá, con 
altos problemas como “pontes de-
masiado estreitas polas que ten que 
pasar o bus escolar, fochancas e cun 
trazado demasiado complexo”. “Esta 
estrada sabe ben de atrasos cons-

tantes, reparacións parciais con fi ns 
electoralistas que evidencian unha 
clara mostra do abandono ao que 
está someti da esta vía”. “Xa trou-
xemos esta moción no 2016, que 
apoiaron no seu momento os popu-
lares, pero neste tempo non houbo 
avances. É máis, tamén o ex Alcalde 
popular de Xermade, Tomás Rodrí-
guez, cando deixou a alcaldía, dixo 

que o que máis lle doía do seu tem-
po á fronte do Concello foi non ter 
amañado a LU-170”.
A insti tución provincial solicita que o 
Goberno galego faga unha mellora 
integral do fi rme, limpe as cunetas 
e renove a sinalización nesta estrada 
para garanti r a seguridade dos veci-
ños e veciñas que empregan a diario 
esta vía de comunicación.

A Deputación reclámalle á Xunta 
as obras do tramo Parga-Cabreiros

No BOP núm. 114 do 18 de maio 
publicouse o anuncio de Trámi-
te de Información Pública do 
inventario de camiños de Xer-
made.
As persoas interesadas poden 
presentar alegacións nun prazo 
de 30 días hábiles, ata o 28 de 
xuño.
A documentación pode ser exa-
minada por calquera persoa 
interesada de forma presencial 
nas dependencias municipais 

(2º andar, Salón de Plenos) ou 
telemati camente, tanto na sede 
electrónica htt ps://concelloxer-
made.sedelectronica.es/info.0 
como na páxina web do concello.
A arquitecta municipal atenderá 
presencialmente e sen cita pre-
via, cada mércores dentro do pe-
ríodo de información pública, en 
horario de 11:30 a 14:30 horas.
O documento modelo de alega-
cións pode descargarse na web 
do concello.

En exposición pública, o 
inventario de camiños

O Concello de Xermade xa ten gaña-
dor do Premio Xermade na Historia, 
na súa décima convocatoria, organi-
zado en colaboración coa Asociación 
de Veciños de Cabreiros e a USC.
O traballo premiado nesta edición foi 
A sociedade de instrución e recreo 
Progreso de Lousada, presentado 
baixo o pseudónimo O cabaleiro de 
Pinar del Rio.
O autor do mesmo é Juan Carlos Vi-
vero López, veciño de Guiti riz. Nado 
en Lousada , diplomado como mes-
tre na Escola Universitaria de Forma-
ción do Profesorado de Lugo (USC), 
desenvolveu a súa profesión como 
docente en diversos colexios de Lugo 
e Coruña, pero principalmente no 
CEIP Lagostelle de Guiti riz. O impor-
te do premio é de 2.000 euros.

Aproximación á cultura inmaterial de 
Xermade, presentado baixo o pseu-
dónimo Morriña, foi o seleccionado 
para obter o segundo premio do 
certame.
A autora do mesmo é Manuela Cas-
telo Santalla, veciña de Xermade. 
Nada en Orti gueira, cursou estudos 
de Maxisterio e tamén é lLicencia-
da en Filoloxía Galego-Portuguesa. 
Logo de traballar en varias vilas gale-
gas como profesora de insti tuto, ob-
ti vo a praza no IES Moncho Valcarce 
das Pontes. O importe do premio é 
de 1.000 euros.
O xurado esti vo formado por Ro-
berto García Pernas, alcalde do 
Concello de Xermade, José Manuel 
Felpeto Carballeira, presidente da 
Asociación de Veciños de Cabrei-
ros; María Luisa Barreiro Mejuto, 
presidenta do Insti tuto de Estudos 
Chairegos; María López Sández, 
profesora da área de Didácti ca da 
Lingua e a Literatura da Universi-
dade de Santi ago de Compostela, 
e Josefa Rey Casti ñeira, profesora 
da área de Historia da Universidade 

de Santi ago de Compostela. Actuou 
como secretaria Lucía Guizán Tras-
toy, educadora familiar do Concello 
de Xermade, para recoller testemu-
ño e acta do fallo do xurado.
Tamén convocou a XI edición do 
premio par o que xa está aberto o 
prazo para presentar os traballos, e 
este manterase ata o 21 de febreiro 
de 2025. Así mesmo, mantense un 
premio de 2.000 euros para o pri-
meiro e un segundo galardón dota-
do con 1.000 euros. Os interesados 
en parti cipar poderán facelo tanto 
de xeito individual como colecti vo e 
con cantos traballos queiran presen-
tar, sempre que estes versen sobre 
temas relacionados co patrimonio 
etnográfi co e cultural de Xermade: 
tradicións, ritos, festas, arte popular, 
memoria histórica, costumes, arqui-
tectura, etc.
A organización establece tamén 
unha extensión mínima de 50 folios 
e un máximo de 400 e deberán estar 
escritos en galego. Resérvase tamén 
o dereito de editar as obras gañado-
ras nos 5 anos seguintes.

O profesor Juan Carlos Vivero gaña 
o premio Xermade na Historia

MISA NUN CRUCE DE CAMIÑOS. O cura Luis Rodríguez Pati ño da parroquia 
de Momán celebrou unha misa para pedir á Xunta a reparación da estrada 
autonómica LU 170, o anti go camiño que unía Viveiro, Cabreiros, Momán 
e Betanzos con Santi ago, Portugal e A Mariña. O párroco indicou no acto 
relixioso que a súa función é “invocar a Deus, a ver se ten un arquitecto 
que o mande ou quen o prepare, o mesmo que pediu para a provincial LU-
P-2204”.

EN BREVE

SOTAVENTO. Embaixadores dos 
27 países da Unión Europea ache-
gáronse a coñecer as instalacións 
do Parque Eólico Experimental So-
tavento. Esta acti vidade ti ña como 
principal obxecti vo coñecer máis 
de preto a realidade enerxéti ca do 
noso país. Os diplomáti cos puide-
ron visitar os múlti ples proxectos 
que se están a levar a cabo nesta 
instalación situada na Serra da 
Loba.

CABREIROS. A asociación de ve-
ciños de Cabreiros celebrará o sá-
bado 15 de xuño as súas festas de 
San Xoán, con xantar e actuación 
musical da man de Javi Show. Terá 
lugar na casa escola de Cabreiros 
ás 14.30. O menú estará composto 
por guiso de uñas, troitas e liscos; 
ademais de sobremesa, café e go-
tas. O prezo para os socios é de 25 
euros e de 30 para os que non se-
xan socios. A data límite para com-
prar o tí cket é o 9 de xuño.

FOGUEIRAS. Xa se poden pedir 
os permisos para as fogueiras ou 
cacharelas de San Xoán 2024. Es-

tas solicitudes deberán pedirse no 
Concello antes do día 17 de xuño, 
luns, en horario de 9 a 14.00 horas.
Para tramitar os permisos é nece-
sario comunicar os datos da persoa 
responsable do mesmo, nome e 
apelidos do solicitante, así como o 
seu número de DNI, o enderezo de 
residencia e a localización na que se 
vai realizar a fogueira.

CONCURSO. Un ano máis, Sotaven-
to ten convocado o seu Certame 
Renovable de Fotografí a, que xa vai 
pola súa duodécima edición e que 
este ano volve ter un único premio 
en metálico de 400 euros. As foto-
grafí as deben ter como temáti ca 
principal o parque e poderán en-
viarse por correo electrónico ata 
o 30 de xuño de 2024 á dirección 
info-divulgacion@sotaventogalicia.
com. Non existe límite de idade 
para os parti cipantes e permítese 
un máximo de tres fotografí as por 
autor valorando a creati vidade, o 
enfoque do tema proposto e a cali-
dade fotográfi ca en función da ida-
de. O fallo do xurado está previsto 
para o mes de xullo.
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begonte

A Xunta de Galicia achegou preto 
de 34.000 euros ao Concello de 
Begonte para mellorar as fachadas 
das anti gas escolas de Cima de Vila 
e San Vicente de Pena, a través das 
convocatorias de axudas de 2023 
e 2024 para corrixir impactos pai-
saxísti cos.
O delegado territorial de Lugo, Ja-
vier Arias, e o director do Insti tuto 
de Estudos do Territorio (IET), En-
rique de Salvador, acompañados 
do alcalde de Begonte, José Ulla, 
comprobaron o resultado da actua-
ción no inmoble de Cima de Vila, na 
parroquia de Damil, fi nanciada con 
cargo ás achegas do ano pasado.
A obra centrouse en corrixir hu-
midades, sucidade, a presenza de 
vexetación e outras defi ciencias que 
afectaban ao exterior como conse-
cuencia do paso do tempo e dos 

efectos do clima. As principais inter-
vencións consisti ron no illamento 
térmico mediante o sistema SATE e 
na adecuación das baixantes de au-
gas pluviais. Así mesmo, limpouse a 
pintouse a fachada do edifi cio.
O delegado territorial explicou que 
a anti ga escola de San Vicente de 

Pena benefí ciase tamén dunha ac-
tuación similar a través da convoca-
toria deste ano, que no conxunto da 
provincia de Lugo achega 237.800 
euros a 13 concellos para mellorar 
a paisaxe mediante o acondiciona-
mento exterior de determinadas 
construcións.

A Xunta confi rma unha axuda 
para dúas anti gas escolas do rural

Os deputados do PP provincial rexis-
traron por cuarta vez a solicitude de 
acceso á nave de Begonte, propieda-
de da Deputación, xa que José Tomé, 
o PSOE e o BNG seguen instalados 
“no máis absoluto escuranti smo” e 
“manteñen o veto de entrada” nesta 
instalación provincial.
O voceiro popular Antonio Ameijide 
recorda que pese á intención expos-
ta polo Grupo Provincial Popular, nas 
comunicacións realizadas o 24 de 
novembro de 2023, 29 de febreiro 
e 3 de abril de 2024, de “acceder” 
ás naves situadas no polígono de 
Carral, en Begonte, “o equipo de go-

berno non fi xo posible que se levara 
a cabo a mesma”.
Ameijide fai referencia á resolución 
da Valedora do Pobo, do 15 de mar-
zo de 2024, en relación á pretensión 
de deputados do Grupo Provincial 
Popular de visitar dependencias 
provinciais, na que se conclúe que 
“se debe garanti r” a libre entrada 
por parte dos mesmos ás instala-
cións que son de atención directa á 
cidadanía e que, por outra banda, 
respecto ás que non o son “o réxime 
de acceso sería o dunha sinxela co-
municación previa, non o de autori-
zación”.

O PP esixe de novo a José Tomé 
que permita o acceso á nave 

O Concello de Begonte celebrará 
este verán varios campus deporti -
vos co obxecti vo de axudar á con-
ciliación.
Así, no mes de xullo haberá unha 
nova edición do campus de pati na-
xe coincidindo co tempo de lecer 
dos pequenos e para axudar na 
conciliación da vida familiar e labo-
ral. Terá lugar do 15 ao 19 de xullo 
en xornada de mañá, entre as 9.00 
e as 14.00 horas, e está dirixido a 
rapaces e rapazas de 3 a 16 anos.
Ten un custe de 40 euros para o pú-
blico en xeral e de 30 para os em-
padroados, escolarizados ou par-
ti cipantes nas escolas deporti vas 
de Begonte. O prazo de inscrición 
pecha o 28 de xuño e poderá rea-
lizarse a través da sede electrónica 
do Concello.

XIMNASIA. Tamén contará de 
novo co Campus de Ximnasia Rít-
mica, organizado polo Club Violeta 
e dirixido a nenos e nenas a parti r 
de 5 anos. Será entre os días 8 e 
12 de xullo en horario de 10.00 a 
14.00 horas con opción de madru-
gadores ás 9.00. Desenvolverase 
no pavillón de Begonte e practi ca-
ranse técnicas corporal e de apara-
tos, preparación fí sica, acrobacias, 
talleres creati vos, danza e xogos.
Os que desexen parti cipar deberán 
inscribirse no Whatsapp 645 483 
985. Ten un custo de 80 euros.

FÚTBOL SALA. Do 24 de xuño ao 
5 de xullo Begonte acollerá unha 
nova edición do campamento de 
verán que contará tamén coa cele-

bración do Campus Mixto de Fút-
bol Sala e que este ano case duplica 
as prazas debido á alta demanda.
O campamento está dirixido a ne-
nos de 4 a 16 anos e contará con 
acti vidades diversas, como surf, 
multi deporte, parque acuáti co, 
kaiak, inchables, festa da escuma, 
obradoiros e fútbol sala, con visitas 
de xogadores e adestradores profe-
sionais.
O horario será de luns a venres de 
9.30 a 13.30 horas con servizo de 
madrugadores para os que o ne-
cesiten cun suplemento de dez eu-
ros sobre o 110 que ten de custo o 
campamento para os escolarizados 
en Begonte e alumnos das escolas 
deporti vas. O prezo xeral será de 
135 euros con descontos para os 
irmáns.
Os que desexen máis información 
poden poñerse en contacto coa 
organización no teléfono 679 711 
709.

Convocan este verán os 
campus de fútbol sala, 
ximnasia e pati naxe

Os veciños de Damil celebran o sába-
do 22 de xuño unha cea na honra a 
San Xoán tal e como veñen facendo 
nos últi mos anos. A xornada come-
zará cunha cea a prezos populares 
servida polo bar Fénix, á que seguirá 
a festa amenizada por Judith Cundís.
O menú constará de empanada, 
paella e churrasco mixto con chou-
rizo, ademais de sobremesa, café 
e licor por 30 euros. Para os máis 
pequenos de ata 13 anos, terán un 
menú especial por 15 euros. Os ti c-
kets están dispoñibles na Casa Varela 
ou contactando con Adrián (608 698 
825) ou José (699 419 334). A data 
límite será o 18 de xuño.

Damil celebra o 22 as 
festas de San Xoán
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pol

A compañía polense Trécola Pro-
ducións celebrou en maio e apro-
veitando o Día das Letras Galegas o 
42 aniversario desde a súa primeira 
función como compañía profesional. 
Fíxoo cunha representación da súa 
nova obra Coa música a outra par-
te no Festi val Internacional de Títe-
res de Redondela.
Esta obra de tí tere tradicional de 
creación propia baseada en textos 
de Rafael Dieste e dirixida por Isa 
Coldeira, tamén se poderá desfru-
tar o domingo día 19 con sesión de 
mañá e tarde, tamén dentro da pro-
gramación do festi val.
O elenco de Coa música a outra par-
te está formado por Ero Vázquez, 
responsable da compañía, Raquel 
López Cendán, e os músicos Pablo 
Pintor e Barbeiro, integrantes do 
grupo Airiños da Freba.
O sábado 18, Trécola presentou ta-
mén en Redondela a súa instalación 
de autómatas Kineti ko, que hai uns 
anos viaxara por máis de 30 conce-
llos de Lugo.
O equipo actual de Trécola Produc-
cións leva máis de 18 anos vivindo 

no mundo das marionetas, son a 
segunda xeración dunha compañía 
creada no ano 1981 cuns obxecti vos 
que seguen mantendo como “a dig-
nifi cación e protagonismo das ma-
rionetas como ferramenta artí sti ca 
no teatro”. A proposta está baseada 
en anos de experimentación no ma-
nexo e construción de diferentes ti -
pos de marionetas, sempre ideando 
a mellor opción segundo as necesi-
dades do personaxe ou escena.
“Tentamos fomentar, sempre den-
de o diverti mento, valores coma 
a igualdade, o respecto e o apoio 
mútuo. Vemos de vital importancia 
unha educación emocional positi va 
así como de respecto pola natureza”, 
explican os membros da compañía 
de Pol.
Teñen neste momento 11 obras en 
repertorio e máis unha instalación de 
pezas autómatas artesanais. “Dende 
o noso comenzo como responsables 
da compañía, máis de 20 montaxes 
estreadas, construíndo escenogra-
fí as, estruturas, marionetas e guións, 
deseños de iluminación, deseño de 
músicas, vesti arios”, engaden.

Trécola celebra os 42 
anos da súa fundación

a pastoriza

A Asociación de Empresarios e Co-
merciantes da Pastoriza, Asapa, vén 
de convocar o II Torneo de Pádel A 
Pastoriza, que se desenvolverá os 
días 21, 22 e 23 de xuño na pista de 
pádel da localidade, ao carón do pa-
villón de deportes.
O prazo de inscrición xa está aberto 
e esta pode facerse nos teléfonos 
625 065 197 ou no 659 555 176. A 
organización seguirá as normas da 
primeira sesión, na que houbo dúas 
categorías, masculina e feminina, 
e unha limitación de 12 parellas en 
cada unha. Esta cita repítese a peti -
ción popular e polo éxito que ti vo a 
primeira edición.

A Asapa organiza o 
segundo torneo de 
pádel este mes

O ANPA o CEIP O Salvador celebrará 
o 15 de xuño a festa de fi n de curso 
da directi va que esti vo acti va desde 
o ano 2015 ata o actual 2024. 
O acto dará comezo ás 16.30 no sa-
lón de actos da Casa do Concello e 
estará chea de música e diversión, 
ademais dunha merenda para os 
máis pequenos. O prezo da entra-
da é de 3 euros por persoas e para 
os nenos socios será grati s.  Pódese 
anotar calquera, chamando ao telé-
fono 659 032 194.

O CEIP O Salvador 
celebra o sábado 
15 a súa festa de 
despedida

EN BREVE

BANDA ANCHA. A integrante da candidatura do BNG ao Parlamento Eu-
ropeo, Mar Pérez Fra, manti vo un encontro cos concelleiros e militantes 
da Pastoriza onde escoitou as principais reclamacións que neste concello 
lle fi xeron sobre a fenda dixital. Mar Pérez Fra afi rmou “ Galiza é a segun-
da comunidade do Estado con menor implantación de banda ancha, a 
fenda dixital foi nos últi mos anos aumentando as desigualdades sociais 
na Galiza, o que provoca unha maior crise económica, exclusión social e 
incomunicación, como pasa no concello da Pastoriza.

ANDADURA. A Asociación de comerciantes, Asapa, celebrou na localidade, 
por primeira vez, unha proba puntuable para o Campionato Galego de An-
dadura. Establecéronse seis categorías de competi ción, para cabalos xóve-
nes en serrada e chapeada, serrada para menos de 1,50 e tamén para máis, 
o mesmo que en serrada, ademais da Sub-16. Repartí ronse premios econó-
micos para os catro primeiros clasifi cados en cada categoría, de 120, 100, 70 
e 30 euros, ademais de agasallos para os quintos e para os da sub-16.

A Carballeira de Mosteiro, en Pol, 
acollerá o próximo 20 de xuño a 
tradicional Xuntanza Diocesana dos 
Maiores, organizada polo cura de 
Meira e a UDP de Meira.
A festa dará comezo ás 13.00 horas 
cunha misa, ao que seguirá o tradi-
cional xantar de irmandade, previsto 

para as 14.00 horas.
A sesión estará amenizada por un 
grupo musical, aínda sen determinar.
O xantar ten un prezo de 30 euros e 
para asisti r haberá que poñerse en 
contacto cos organizadores, a través 
de Manolo, no 627 604 738, e Mi-
guel, no 658 370 318.

A Carballeira acollerá o 
20 de xuño a Xuntanza 
da UDP dos Maiores

Están invitados a asisti r aos ades-
tramentos nenos e nenas nados 
entre os anos 2018 e o 2006 ata 
o 21 de xuño. As sesións serán 
os martes, mércores e venres de 
18.00 a 19.30 horas no municipal 
de Pol, o campo arti fi cial. 
Os asistentes poderán coñecer 
o club así como a acti vidade que 
se realiza para formar parte do 
mesmo para a próxima tempada 

despois do éxito acadado na ac-
tual polos debutantes.
Ademais, cada martes, amosa-
rán técnicas específi cas de por-
teiros con Manu Cedrón, estrela 
do equipo que contribuíu ao as-
censo a Preferente. Estas sesións 
serán de balde.
As persoas que desexen asisti r 
deberán comunicalo no teléfono 
644 249 869.

O club de fútbol convoca 
días de portas abertas Roteiros de Pol ten previstas dúas ru-

tas este verán, o 16 de xuño farán a 
XXXVII Travesía Costa Naviega  e o 7 
de xullo estarán por Guiti riz.
Tralo descanso de agosto, recupera-
rase o ritmo en setembro con dúas 
citas, o 1 farán a tradicional ruta por 
Pol e o 29 viaxarán a Mondoñedo.
En outubro seguirán a ruta de Bele-
sar e o 17 de novembro polo Courel. 
Rematarán o 1 de decembro coa 
Ruta do Cocido e a cea anual, que 
será o 15 de decembro en Mosteiro.

Os Roteiros seguen 
co seu programa
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O Concello vén de recolocar uns ban-
cos de granito na rúa Músico Crisan-
to co obxecti vo de reordenar a zona 
de aparcamento, evitar que os peóns 
teñan que camiñar pola estrada e 
facilitar a entrada aos portais. O Go-
berno pretende con esta actuación 
humanizar a zona, ao tempo que xa 
se pode intuír como quedará a reor-
denación do tráfi co, máis ordenada 
e acorde cos traballos de mellora nas 
rúas remodeladas na contorna do 
campo da feira, o corazón da vila.

Cambio de mobiliario urbano para 
humanizar a rúa Músico Crisanto

O 28 de maio do ano 2025 será fes-
ti vo en Rábade para conmemorar os 
100 anos como Concello indepen-
dente. Así o anunciou o equipo de 
Goberno no acto organizado para 
celebrar o 99 aniversario desde que 
o municipio se converteu en Conce-
llo independente co nome de San 
Vicente de Rábade, o 28 de maio de 
1925. O acto deu comezo coa actua-
ción do Coro da Asociación Músico 
Crisanto, que interpretou dúas can-
cións tradicionais galegas.
Luis Novo, fi xo a lectura da acta fun-
dacional do Concello e o concelleiro 
Carlos González, encargado de di-
rixir o acto, falou da súa historia e 
de como o refl ecti ron os medios da 
época.
Tamén foron presentadas as acti vi-
dades que o Goberno local levará a 
cabo para conmemorar esta data, 
entre as que está un concurso de 

carteis para anunciar o centenario 
e un premio “especial centenario” 
no tradicional concurso de pintura 
rápida que organiza o Concello. In-
augurouse ademais unha exposición 
permanente no Centro Sociocultural 
coas obras gañadoras do concurso 
de pintura rápida desde que come-
zou a súa celebración no 2008.
No marco desta efeméride o Con-

cello organizou tamén un concer-
to nos galpóns do Campo da Feira 
coa presenza do arti sta begontés, 
Adrián Vigo, ao que seguiu unha 
verbena. 
Todos e todas as asistentes recibiron 
como agasallo a bandeira do Conce-
llo, o documental Insuas do Miño e 
os libros De Rapati  a Rábade e Rába-
de comercial. Calzada, camino y vía.

O 28 de maio de 2025 será festi vo 
para conmemorar o seu centenario

O voceiro municipal do PSdeG en 
Rábade, Alejandro Martí nez, vén 
de elevar unha queixa á Valedora 
do Pobo contra a forma de proce-
der da alcaldesa, denunciando un 
comportamento que cualifi cou de 
“atentar contra os principios máis 
básicos da democracia”. Explica 
que lle privaron da asistencia ao 
últi mo Pleno, porque cambiaron a 
data e só o comunicaron electro-
nicamente a pesar dos problemas 
informáti cos dos que alertou.
“Menoscabouse o meu dereito, 
porque non se me permiti u parti -
cipar na deliberación e na decisión 
que se adoptou na sesión”, repro-
chou o socialista no escrito que fi xo 
chegar á Valedora. “Entendo que 
se me privou do meu dereito de 

exercer as funcións propias do car-
go público representati vo do que 
son ti tular por vontade dos electo-
res do noso municipio, infrinxindo 
o principio consti tucional de parti -
cipación políti ca, que é un dereito 
fundamental”, engadiu.
Relatou o socialista que o día no 
que estaba previsto que se celebra-
se o Pleno chegoulle unha noti fi ca-
ción a través da sede electrónica do 
Concello, á que non puido acceder 
por un “erro de privacidade”. “Sen 
ter máis noti cias ao respecto, o luns 
día 13 a alcaldesa chamouno e tras-
miti ulle que o resto da Corporación 
si puido acceder á convocatoria, 
non así ao conti do documental, 
“procedéndose a celebrar a sesión 
plenaria sen a miña presencia”.

Denuncia á alcaldesa 
por prácti cas “contra a 
base da democracia”

Este ano volve convocarse o Insua-
CAMP na Casa das Insuas, do 29 de 
xullo ao 3 de agosto, o campo de tra-
ballo que, como todos os anos, cen-
trarase no estudo dos quirópteros 
forestais e os odonatos.
O InsuaCAMP ofrece un espazo for-
mati vo a persoas interesadas en pro-
fundar en metodoloxías de estudo 
de diferentes grupos faunísti cos e 
fl orísti cos, nun dos máis extensos e 
mellor conservados bosques aluviais 
da península Ibérica: o que tapiza a 
conca alta do río Miño en Terra Cha, 

na Reserva da Biosfera Terras do 
Miño. E especialmente nas insuas, 
máis de 100 hectáreas de bosque e 
prados seminaturais nas que Morce-
gos de Galicia conta cunha extensa 
rede de caixas refuxio.
A inscrición inclúe a comida e a cea. 
Non inclúe o aloxamento/almorzo, 
aínda que axudarán aos parti cipan-
tes a xesti onalo do modo máis có-
modo e efi ciente posible. Os traba-
llos de campo comezarán ás 10:30 e 
terminarán tras a mostraxe de ma-
drugada de morcegos.

Convocada unha nova 
edición do InsuaCamp
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Os alcaldes dos cinco concellos ga-
legos con centro penitenciario (A 
Lama, Curti s, Outeiro de Rei, Mon-
terroso e Pereiro de Aguiar) reuní-
ronse co Secretario de Insti tucións 
Penitenciarias e o Director Xeral en 
Madrid.
No encontro tratáronse varios 
asuntos en relación á afección e 
incidencia que supón para cada un 
dos municipios contar cun centro 
penitenciario.
Actualmente os concellos de Ga-
licia con centros penitenciarios 
están prestando varios servizos 
públicos a estas instalacións, ser-
vizos que lles supoñen un custo ás 

arcas municipais e polas que non se 
percibe ningún ti po de ingreso do 
Estado.
No encontro solicitouse a compen-
sación económica equivalente ao 
importe que se debería percibir 
polo IBI en cada concello, e outra 
parti da polo impacto que supón 
nos medios de comunicación e na 
sociedade as noti cias por cumpri-
mento de penas, como se perciben 
noutros concellos de España.
A proposta foi recollida con recep-
ti vidade e as dúas autoridades cen-
trais comprometéronse cos alcalde 
a que se trasladarían ao Ministerio 
de Facenda as súas demandas.

Prado reclama en 
Madrid axudas por ter 
un centro penitenciario

O SD Outeiro de Rei conti núa co seu 
impulso do fútbol de base e ten con-
vocado para fi nais de mes a segunda 
edición do Campus de fútbol, dirixi-
do a nenos de entre 5 e 12 anos, tan-
to do concello como dos arredores.
Os parti cipantes realizarán acti vida-
des de fútbol campo e fútbol sala, 
ademais de outras de ocio como 
multi aventura, multi deporte, excur-

sións e visitas formati vas. Contarán 
con roupa, un seguro e unha meren-
da todos os días, entre o 24 e o 28 
de xuño.
As sesións terán lugar de 9.30 a 
14.00 horas entre os días 24 e 28 de 
xuño. Ten un prezo de cen euros.
A inscrición e información pode fa-
cerse ata o 7 de xuño nos teléfonos 
696 587 957 e 639 286 181.

Convocado o segundo campus 
de fútbol para nenos este mes

SAN MARTÍN DE GUILLAR. O ven-
res 7 de xuño darán comezo en San 
Martí n de Guillar as festas na honra 
a San Antonio, cunha churrascada 
para todos os veciños e colabora-
dores. Despois será a primeira ver-
bena, con Tania Veiras e Eureka. Ao 
día seguinte haberá misa solemne 
ás 13.00 horas con procesión e se-
sión vermú. Esta estará ao cargo de 
Los Españoles, que tamén tocarán 
na verbena xunto a Cinema. O do-
mingo 9 chegarán as festas ao seu 
fi nal coa sesión vermú, que estará a 
cargo do dúo Eclipse. Esta terá lugar 
despois dos ofi cios relixiosos.

CURSO. O Concello de Outeiro de 
Rei colabora co Sindicato Labrego 
Galego na posta en marcha dun 
curso de plantas aromáti cas e me-
dicinais de 14 horas de duración, no 
que as persoas parti cipantes rea-
lizarán saídas para a identi fi cación 
e recollida de plantas e adquirirán 
coñecementos sobre o seu proce-
samento e uti lidade. O curso está 
previsto que se realice os días 11, 
18 e 25 de xuño e o 2 de xullo en 
horario de 16:30  a 20:00 horas. 
Para anotarse ou recibir máis infor-
mación poden chamar ao 982 231 
154 ou ao 982 393 408; este curso é 
gratuíto e o prazo de inscrición esta-
rá aberto ata o 7 de xuño.

EN BREVE

A LXIV edición da Romaxe de Pe-
nas de Rodas terá lugar o domin-
go 30 de xuño. Esta popular xun-
tanza ten lugar na localidade de 
Gaioso, en Outeiro de Rei, cunha 
programación variada con xogos 
infantí s, música, baile e moitas 
sorpresas.
A programación dará comezo ás 
10.00 co I Aberto de Billarda, ao 
que seguirá, ás 11.00, un parti -
do e fútbol, e sobre o mediodía 
abrirase a IV Feira de Produtos 
da Terra á que seguirá o pregón, 
que este ano estará a cargo de 
Manuel Curiel, director da Se-
mana de Cine de Lugo.
As actuacións musicais comeza-
rán coa sesión vermú, que estará 
a cargo dúo La hora bruja.
O acto central é o xantar cam-
pestre, que dará comezo ás 
15.00 horas seguido do espec-
táculo A Maxia de Ian e Elisa, 
previsto para as 17.00 horas. Xa 
antes, haberá xogos populares 
para nenos e adultos.
Ás 18.00 haberá unha represen-
tación da Escola de Teatro de Pe-

nas de Rodas co tí tulo Esta si que 
che é desgracia, para pechar, ás 
19.30 horas, a Feira de Produtos 
da Terra.
Durante a xornada estarán á 
venda pan, empanadas, polbo e 
churrasco e haberá tamén servi-
zo de bar.
O sábado 29 (día anterior á Ro-
maxe) farase unha proxección 
sobre unha das penas. Dura 45 
minutos e é unha curta inédita 
dos anos 50 sobre Galicia.

Penas de Rodas celebra 
a Romaxe o 30 de xuño

Noa Cabaleiro Ribadulla, do IES n.º1 
da Estrada, co vídeo poema A xus-
ti za pola man e alumnado do CPR 
Santi ago Apóstol de Narón, co vídeo 
poema Negra sombra resultaron ga-
ñadores da VII edición do Concurso 
de vídeo poemas sobre composi-
cións poéti cas de Rosalía e Manuel 
María que organiza a Casa-Museo 
Manuel María.
A estudante estradense e os estu-
dantes naroneses (Pablo Bollaín Pon-
ce, Pablo Coira Seco, Kiara Fernández 
Sánchez, Candela Mera Fernández, 
Anahit Gevorgyan Harutyunyan, 
Adrián López Fonti coba, Patricia Ló-
pez Pazos, Noa Permuy Díaz, Diego 
Rodríguez del Pozo, Candela Sánchez 
Garrido e David Villanueva Villanue-
va) obti veron os dous premios ou-
torgados pola Casa-Museo Manuel 
María durante o acto que se cele-
brou en Outeiro de Rei.
Na cita expuxéronse os doce traba-
llos fi nalistas desta edición, entre os 
máis de medio centenar presenta-
dos por disti ntos centros educati vos 
de toda Galiza. O xurado do certame, 
composto polo realizador Omar Ra-

buñal Varela, o profesor e guionista, 
Eduardo Álvarez González, e a pro-
fesora e guionista, Anxa G. Refoxo, 
premiou o vídeo poema A xusti za 
pola man, de Noa Cabaleiro Ribdu-
lla, “por unha sobresaliente interpre-
tación da protagonista cuns planos 
que transmiten plenamente a varie-
dade de emocións que transitan o 
poema. Pola plasti cidade das imaxes 
e un ritmo na montaxe que contri-
búen moi notablemente a conducir 
e achegarnos á palabra literaria”. 
Así mesmo, premiou o vídeo poema 
Negra sombra, do alumnado do CPR 

de Narón, “polo potente e coheren-
te resultado que consegue esta obra 
coral en feminino uti lizando a ilu-
minación como recurso dramáti co, 
complementado cunha posta en es-
cena en branco e negro como única 
gama de cor”.
Alén dos gañadores, Sofí a Regueiro, 
do IES Monelos da Coruña, obti vo un 
accésit polo vídeo poema Rosas en 
que o xurado salientou “pola inteli-
xente solución visual que xogando 
coa dobre cor, a luz e o ritmo, con-
segue transmiti r a beleza da palabra 
poéti ca”.

Xa hai  gañadores da VII edición 
do concurso de vídeo poemas

Dende este luns 3 de xuño ata o 
venres 14 de xuño, o Concello de 
Outeiro de Rei abre o prazo de ins-
crición para as acti vidades de ve-
rán 2024.
As acti vidades ofertadas polo con-
cello para este verán seguirán te-
máti cas deporti vas como pilates, 
ti ro con arco, piragüismo, pádel... e 
como novidade o I Curso de Pesca. 
Estarán tamén dispoñibles acti vi-
dades relacionadas coa cultura e 
lecer, con campamentos urbanos, 
obradoiro de plantas aromáti cas, 

curso de defensa persoal feminina 
e moito máis.
Ademais levaranse a cabo intere-
santes acti vidades de promoción 
da muller.
Para inscribirse nestas acti vidades 
deberase acudir as ofi cinas muni-
cipais do concello de Outeiro de 
Rei de luns a venres en horario de 
mañá de 10:00 horas a 14:30 ho-
ras.
Para máis información contactar 
ao 982 39 34 08 ou visitando a 
páxina web www.outeiroderei.gal.

Abre a inscrición para 
as acti vidades de verán
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O Concello de Muras acollerá o 3 de 
agosto unha nova edición da ruta ca-
balar que organiza a Asociación Ati la 
en colaboración co Concello. Nesta 
ruta poderán parti cipar a cabalo ou 
a pé, para o que é necesario apuntar-
se no teléfono 667 609 990. O prazo 
para anotarse remata o 31 de xullo 
e o prezo da comida é de 28 euros 
por persoa.

A ruta terá a súa saída ás 10.00 ho-
ras e contará con pinchos a media 
mañá. A clausura será nun xantar 
servido polo bar Rochela de Vilalba, 
que ofrecerá un menú a base de 
empanada, polbo, churrasco, postre, 
café e chupito. Pola tarde haberá ac-
tuación musical e xogos para todos 
os públicos, ademais de agasallos 
para os parti cipantes.

Muras acolle o día 3 de agosto a 
Ruta Cabalar que organiza Ati la

muras

O alcalde de Muras, Manuel Requei-
jo, sumouse de novo ás protestas dos 
veciños pola “mala atención” que se 
lles está a dar no centro de saúde. 
Segundo explican o médico, que ten 
unha prórroga da súa xubilación vén 
días soltos sen unha periodicidade 
clara, polo que os veciños non saben 
cando vai estar para atendelos.
Como explica o alcalde, os veciños 
non teñen adonde facer chegar as 
súas queixas. “Muras ten unha po-
boación envellecida e moi dispersa, 
cunha característi cas moi especiais, 
e non se lle están a prestar os servi-
zos médicos que necesita, o que de-
bería ofrecer un servizo público de 
saúde”, engade.
Unha das queixas da veciñanza é 
que cando non teñen médico en 
Muras acoden a Ourol ou a Xerma-
de, concellos veciños, e tampouco os 
queren atender “porque non teñen 
carti lla nese centro”.
No centro médico de Muras atendía 

de xeito habitual un médico, un en-
fermeiro e un administrati vo pero 
debido á situación actual, non se 
conta con esa atención de xeito con-
ti nuado “polo que o Concello queda 
se atención sanitaria a maior parte 
dos días e cando non vén tampouco 
avisan con antelación”, di o alcalde.
Xa vai por un ano que esta situación 
se mantén no tempo en Muras “non 
parece ir cara unha solución”, apunta 
Requeixo, que culpa á Xunta de mala 

xesti ón. “Estas son as políti cas do PP 
de desmantelamento do rural” afi r-
ma.
Desde Muras apostan por un cam-
bio de xesti ón da sanidade para as 
zonas rurais. “Hai que darlle a volta 
ao sistema que temos. Con tanta 
poboación maior, o que pide agora 
o sistema é que non sexa o enfermo 
o que vai ao centro de saúde, senón 
que sexa o médico o que vaia aos 
domicilios”.

Recrudécense as críti cas pola falta 
de médico no centro de saúde

O alcalde de Muras, Manuel Re-
queijo, enviou unha carta a todos o 
provedores pendentes de pago do 
Concello na que explica os atrasos 
neste últi mo semestre.
Segundo indica na misiva, os atra-
sos non teñen que ver con ningún 
problema económico ou de falta 
de liquidez, senón “ao bloqueo 
permanente da oposición na apro-
bación do expediente de pago no 
Pleno municipal”.
Explica o alcalde que levou aos 
dous plenos de abril e maio o expe-
diente de pago das facturas, todas 
elas pendentes por cuesti óns ad-
ministrati vas, como correccións de 
erros ou esgotamento da parti da 
orzamentaria. “Nos dous plenos, o 
Parti do Popular e o PSOE votaron 
en contra do acordo, impedindo 
coa súa maioría que poidamos pro-
ceder a abonar as facturas polas 
prestacións que nos ten feito”, di.
Así mesmo, Requeijo asegura que 
seguirá traballando para que dar 
solución a este “desasisado blo-
queo” para poder facer os pagos o 
antes posible.
O alcalde criti cou con anteriorida-
de a “alianza” entre PSOE e PP para 
“tratar de bloquear o concello de 
Muras”. “Ambos parti dos da opo-

sición están empeñados en facer 
pinza contra o goberno local, aínda 
que sexa a costa de privar aos autó-
nomos e empresas de Muras e da 
comarca de cobrar as súas facturas 
polos traballos e subministracións 
realizadas”, dixo.
“Eu seguirei traballando polos inte-
reses da veciñanza de Muras, lles 
guste ou non á oposición e levarei 
de novo o acordo ao pleno para pa-
gar esas facturas e as axudas por-
que as empresas e veciños non te-
ñen culpa de nada. Para cobrar eles 
as súas dietas non votan en contra. 
Espero que expliquen publicamen-
te as razóns do voto negati vo, a ver 
se nos enteramos polo menos, por-
que no pleno e na comisión non di-
xeron un só argumento razoable”, 
ti ña engadido.

O alcalde explica aos 
provedores as razóns 
dos atrasos nos pagos

Muras celebrará a súa tradicional 
Romería de San Antonio da Xestosa 
a fi n de semana do 8 e 9 de xuño. 
Así, as festas darán comezo o sá-
bado coa misa ás 12.30 horas con 
procesión seguida de sesión vermú 
con Alma Lati na e, pola noite, este 
mesmo grupo acompañará ao dúo 
Estrellas na verbena.
Ás 15.00 horas está previsto o xan-
tar popular no campo da festa a 
base de paella, churrasco de cocho, 
chourizo e criollo, patacas, tarta 
xeada, café e licor por un prezo de 
30 euros. As persoas interesadas 
en asisti r deberán anotarse antes 
do 5 de xuño. Haberá colchonetas 

de balde e á medianoite fogos de 
arti fi cio. O domingo, haberá ofi cio 
relixioso tamén á mesma hora e 
sesión vermú prolongada co trío 
Zafi ro.
Ademais, a noite do sábado 22 de 
xuño estará cheo de comida e di-
versión para as festas de San Xoán. 
O programa comezará ás 21.00 
cuns pinchos de chourizo e liscos á 
brasa, acompañados de pan. A par-
ti r das 22.00 será o turno do dúo 
Meritxell, que amenizarán a noite 
coa súa música. Como colofón, terá 
lugar un sorteo de bolos de pan ca-
seiro, queixo de lorán, unha cesta 
variada e máis cousas. 

Convocadas a Romería 
da Xestosa coas poxas e 
as festas de San Xoán

O PP advirte que “o alcalde de Muras 
está a cobrar o seu salario de forma 
irregular porque se saltou a lei no 
Pleno no que se aprobou a súa dedi-
cación exclusiva”.
O procedemento para a votación 
nos Plenos está recollido no arti go 
100.2 do Regulamento de Organiza-
ción, Funcionamento e Réxime Xurí-
dico das Enti dades Locais: “No caso 
de votacións con resultado de empa-
te efectuarase unha nova votación, 
e se persisti ra o empate, decidirá o 
voto de calidade do presidente”.
É dicir, a votación para a aprobación 
do seu soldo non ten validez legal 
porque ao haber empate (3 votos a 
favor, 3 en contra e 1 abstención), 
habería que votar de segundas; pero 
non se fi xo”, explica a portavoz popu-
lar, Eugenia Requeijo.

O PP acusa ao 
alcalde de cobrar 
ilegalmente o soldo
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TELÉFONOS DE INTERESE

A PASTORIZA
Concello:       982 33 21 97 / 982 33 21 60
Garda Civil:             982 34 90 20
Centro de Saúde:  982 33 21 41

COSPEITO
Concello:        982 52 00 01 / 982 50 40 57
Garda Civil:  982 52 00 17
Centro de Saúde (cita previa):   982  52   01  20
Feira do Monte:  982 50 34 69
Consultorio de Muimenta: 982 50 40 57

CASTRO DE REI
Concello:       982 31 40 34 / 982 31 41 32
Garda Civil:  982 31 40 02
Centros de Saúde (cita previa) 982 21 10 18
Castro de Rei:   982 31 42 11
Ribeiras de Lea:  982 31 11 14

BEGONTE
Concello:   982 39 61 43
Garda Civil:  982 39 80 08
Centro de Saúde:         982 39 69 02

XERMADE
Concello:        982 50 10 01 / 982 50 20 03 

 / 982 50 10 27
Garda Civil:  982 50 10 08
Centro de Saúde: 982 50 11 34 / 982 50 10 55

RÁBADE
Concello:       982 39 00 62 / 982 39 00 52
Garda Civil:  982 39 00 05
Centro de Saúde:  982 39 01 01

MURAS
Concello:    982 50 00 01
Garda Civil:          982 50 00 20
Centro de Saúde:                 982 50 01 23

GUITIRIZ
Concello:       982 37 01 09 / 982 37 58 00
Garda Civil:  982 37 00 01
Centro de Saúde:   982  37   21  10
Parga P.A.C:  982 37 05 00

VILALBA
Concello:        982 51 03 05 / 982 51 07 16
Policía Local: 982 51 07 67 / 608 08 00 50
Garda Civil:  982 51 03 07
Centro de Saúde (cita previa): 982 51 03 11

FRIOL
Concello:   982 37 50 01
Garda Civil :  982 37 50 02
Centro de Saúde:  982 37 10 98
Cita Previa  982 37 10 05 

OUTEIRO DE REI
Concello:       982 39 32 81 / 982 39 30 55
Garda Civil:   982 39 00 05
Ambulancia:   982 23 16 13
Centro de Saúde:   982 39 25 98
Cita previa:  982 39 32 67
P.A.C.:    982 39 34 00 

MEIRA
Concello:    982 33 01 02
Garda Civil:   982 33 00 04
Centro de Saúde:   982  35   69  27 
Cita previa:  982 33 02 40 

POL
Concello:    982 34 50 29
Garda Civil:   982 33 00 04
Centro de Saúde: 982 34 59 20  / 982 34 53 76

ABADÍN
Concello:   982 50 80 21
Garda Civil:  982 50 80 11
Centro de Saúde:  982 50 81 22

Emerxencias:               112
Urxencias Sanitarias: 061

Incendios Forestais: 085
Garda Civil:                062

TELÉFONOS DE INTERESE

Teléfonos: www.terrachaxa.com+

AS PONTES
Concello:                  981 45 31 16
Policía Local:              981 45 31 91
Garda Civil:  981 45 00 05
Centro de Saúde (cita previa): 981 45 12 51 

RIOTORTO
Concello:                  982 34 62 22
Garda Civil:  982 34 22 22
Centro de Saúde (cita previa): 982 34 66 63 

COLABORACIÓNS

Pastora Veres

Non sería xusto esque-
cerme de escribir un-
has letras sobre unha 
das poucas persoas 
nativas dos Vilares 

que, como  Xosé María Díaz Castro, 
publicou un libro e que, ademais, es-
cribiuno en galego, neste querido e 
maltratado idioma que os vilaregos 
e vilaregas xa escoitábamos no ber-
ce. Díaz Castro, ferido pola beleza, foi 
quen soubo expresar mellor que nin-
guén o sentimento desta terra, dos 
seus montes e dos seus penedos, sen 
embargo Pastora deixounos no seu 
libro, “Lareira de sonos”, nítidas pin-
celadas da nosa historia e do xeito 
de vivir dos nosos veciños e veciñas, 
pero que se pode extrapolar a todas 
as aldeas de Galiza. 
A escritora cumpriu o encargo que lle 
fixera Manuel María en 1991, cando 
veu ler o pregón da Romaría Labrega 
da Chaira e inaugurar unha exposi-
ción de fotos antigas que organizou 
ela e outras rapazas, dándolle voz a 

aquelas persoas das fotos, que nun-
ca a tiveron e, si a tiveron algunha 
vez, nunca foron escoitadas. Persoas 
sinxelas que hai en todas as aldeas 
de Galiza, personaxes que pasan  
desapercibidos pero que teñen moi-
to que dicir si houbera alguén que 
os quixera escoitar e ela puxo o oído 
para deixar na historia todas esas 
cousas que doutro xeito quedarían 
esquecidas coma se nunca houberan 
pasado. Non se contentou con es-
coitar aos veciños que se quedaron 
na aldea, senón que se desprazou a 
diáspora para oír tamén os proble-
mas, as alegrías e sufrimentos dos 
veciños e veciñas que emigraron a 
Barcelona ou a Euskal Herria, apare-
cendo tamén no libro descendentes 
de veciños que emigraron ao con-
tinente americano e que buscaban 
aos seus familiares na Galiza.
Cando o historiador e vello amigo, 
Felipe Senén, veu ler tamén o pregón 
da Romaría Labrega da Chaira dos 
Vilares, gustoulle moito a paisaxe e 
dixo que non era raro que Pastora, 
ao igual que Díaz Castro, tivera sem-
pre unha gran devoción e un gran ca-
riño pola parroquia que a viu nacer 
e iso demostrouno sempre que tivo 

ocasión. Ela afirma: “Vaia onde vaia 
e veña de onde veña, sempre virei 
para Os Vilares. Podería ser calquera 
tribo, pero é a miña, Os Vilares, nim-
bos de luz da chaira que encheron de 
perfume o mundo”.
Desde unha páxina de Facebook, 
que leva o mesmo nome que o libro 
e que aínda conta con un gran éxito, 
empezou dando noticias dos Vilares 
e servía de medio de comunicación 
entre os veciños que vivían nela e os 
que nos atopábamos na diáspora.
Ao seu lado está sempre o marido, 
Antón Tenreiro (Antón de Guizán), un 
gran activista cultural que a anima a 
escribir e que, ademais de traballar 
na Asociación “Lar de Unta” de Be-
tanzos, entre ambos fundaron a Nova 
Poesía Guitirica (NPG) e a Asociación 
Socio-Cultural Lareira de Sonos, das 
que el é a alma mater; asociacións 
que crearon actividades tan impor-
tantes, e que se celebran anualmente, 
como o Festival de Poesía de Guitiriz, 
o premio poético “Vilariñas” (un poe-
ma curto, que consta, a poder ser, de 
un só verso), o galardón “Trapeiro de 
Honra” e moitas mais actividades cul-
turais. Grazas a eles, a Alfonso Blanco 
Torrado e Xermolos, Guitiriz é unha 

das vilas mais activas de toda Galiza 
no terreo cultural.
Polo libro de Pastora podemos saber 
nosoutros, e as xeracións futuras, 
historias curiosas, como a de Manuel 
de “Zoquiñas” (O Milmañas), que foi 
no mesmo barco para Cuba que Án-
gel Castro Argiz, pai de Fidel Castro; 
que conversaron durante a viaxe e 
que tanto un coma o outro se insta-
laron en Birán, provincia de Oriente 
(hoxe Holguín), onde O Milmañas 
instalou unha carpintaría, na que se 
escondía Fidel cando era neno para 
que non o vise seu pai pola rúa. O vi-
larego seica dicía que “Fidel era moi 
listo, moi superior aos demais”. 
Sabemos tamén que arredor do 

1950, Franco chegou ós Vilares e ao 
Buriz cos seus soldados e unha infer-
nal maquinaria de guerra, para facer 
unhas manobras na serra de Mon-
touto, que asustaron varios veciños 
ao caerlles algunhas bombas cerca 
da casa, o que probablemente deu 
pé para que Fermín Bouza Brey escri-
bira o precioso poema “Adeus”, que 
empeza así: 
Teño pena das penas do Buriz,
afincadas, estoicas,
na gándara asombrada
da metralla e das bombas.
Deixounos historias de moita mais 
xente, xa que o prologuista e perio-
dista Man Castro, primo de Díaz Cas-
tro, tamén descendente de vilaregos 
e amante dos Vilares, afirma que 
Pastora “cóntanos vidas de película”.
Agora, ela e mais Luz Campello, ou-
tra gran poeta, están entrevistando a 
Alfonso Blanco, fundador de Xermo-
los, para publicar un libro que deixe 
constancia do inmenso traballo social 
e cultural que levou a cabo durante 
tantos anos na chaira este incansable 
crego, para que non se esqueza e que-
de aí como exemplo para as futuras 
xeracións. 
Benvido será tamén ese libro!

Raul Río

FAíSCAS qUE ESPALLA O VENTO
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ÚLTIMA GUÍA SOBRE O ROMÁNICO

A Catedral de Lugo acolleu a presenta-
ción da cuarta e últi ma guía do romá-
nico editada pola insti tución provincial 
para difundir e poñer en valor este 
patrimonio na provincia, dedicada ás 
comarcas de Lugo, A Terra Chá e A Ma-
riña. Un libro que, tal e como explicou 
José Tomé, vén a completar o proxecto 
editorial que iniciou a Deputación no 
ano 2021 con publicacións sobre este 
ti po de arte no conxunto da provincia.

DEPUTACIÓN

A Deputación de Lugo acolleu a 
xornada A prestación de servizos 
de calidade ás persoas maiores 
nos municipios de pequeno ta-
maño como estratexia contra o 
despoboamento, organizada pola 
Fundación Democracia y Gobierno 
Local en colaboración coa propia 
insti tución provincial. O congreso, 
ao que asisti ron un centenar de 
persoas, reuniu a expertos e pro-
fesionais do sector da prestación 
de servizos sociais que destaca-
ron a rede pública de Centros de 
Atención a Maiores da Deputación 
como exemplo de políti cas úti les 
para favorecer o benestar social 
e afrontar o reto demográfi co, e, 
polo tanto, como estratexia efi caz 
para fi xar poboación.
Rivera Capón sinalou que “a aten-
ción á terceira idade é unha das 

prioridades da nosa provincia. Unha 
obriga sanitaria, un compromiso 
de xusti za social ineludible e tamén 
un elemento clave para reverter as 
tendencias demográfi cas adversas 
que conti núan a drenar a poboación 
do rural”. Sinalou o Deputado que 
“ninguén quere, nin pode, vivir nun 
lugar no que non haxa escola infanti l, 
colexio, médico ou servizos de aten-
ción aos maiores que lles permitan 
recibir os coidados que precisan sen 
ter que marchar do seu entorno fa-
miliar”.
Destacou que atendendo a criterios 
da Organización Mundial da Saú-
de (OMS), Lugo debería contar con 
4.863 prazas de residencias e lamen-
tou que “o Goberno da Xunta presu-
me de que ten 400 prazas públicas e 
preto de 1.000 en residencias con-
certadas”.

Presentan nun congreso 
o sistema de atención 
aos maiores da enti dade

O presidente, José Tomé Roca, asi-
nou un acordo de colaboración co 
presidente da Federación de Comer-
cio, José María Seijas, para apoiar o 
funcionamento da ofi cina técnica 
que o colecti vo ten en Lugo e na que 
traballan 8 persoas para informar e 
asesorar aos establecementos e aso-
ciacións do sector.
A insti tución provincial achega 
30.000 euros ao colecti vo para o 
funcionamento da ofi cina técnica de 
información e asesoramento ao co-
mercio da provincia, un servizo que 
conta con 8 traballadores.
José Tomé afi rmou que insti tución 
provincial renova esta colaboración 
no marco do seu compromiso de 
seguir apoiando ao tecido empre-
sarial porque “manter unha ofi cina 
de asesoramento é crucial para o 
seu desenvolvemento e crecemen-
to”. “Seguimos traballando para 
impulsar a economía local e brindar 
oportunidades aos emprendedores, 
axudarlles no seu día a día, dándolles 
respaldo e os recursos necesarios 
para que poidan desenvolver a súa 
acti vidade. Os nosos comerciantes 

locais son máis que simplemente 
vendedores: son membros acti vos e 
valiosos da nosa comunidade”.
Para o mandatario provincial é “moi 
importante que estas ofi cinas estean 
en Lugo porque supón unha vantaxe 
importante para os comerciantes da 
nosa provincia que se poden achegar 
en persoa dende os seus negocios a 
resolver calquera dúbida ou realizar 
calquera xesti ón cos técnicos, ao 
igual que tamén os técnicos acoden 
aos comercios para informarlles en 
persoa de campañas ou proxectos 
que están desenvolvendo, por exem-

plo”, resaltou.
Puxo en valor o asesoramento que 
prestan dende a Federación porque 
“contribúe a mellorar e potenciar 
a competi ti vidade do comercio de 
proximidade”. “A Deputación é cons-
ciente do papel fundamental que 
teñen os pequenos negocios na eco-
nomía local e provincial e na xeración 
de emprego”. Así mesmo, incidiu en 
que esta axuda servirá para traballar 
nos retos que teñen por diante, “que 
pasan por sensibilizar aos consumi-
dores da importancia de mercar nos 
establecementos de proximidade”.

A Deputación desti na 30.000 euros 
ao impulso do pequeno comercio

A Xunta de Goberno aprobou inves-
ti mentos de máis de 2,2 millóns de 
euros con actuacións para renovar a 
rede viaria provincial e tamén para o 
seu mantemento. Son catro as vías 
provinciais que se verán benefi cia-
das, que discorren polos concellos 
de Friol, Outeiro de Rei, Begonte, 
Cospeito, Lugo, Guntí n e Paradela.
Por unha banda, aprobouse a adxu-
dicación das obras de acondiciona-
mento dun novo tramo do Cinto 
Comarcal, a LU-P-1611, ao seu paso 
por Friol, Outeiro de Rei e Begon-

te por un importe de algo máis de 
700.000 euros. Os traballos afecta-
rán ao treito que vai dende o pun-
to quilométrico 49 ao 57, e teñen 
un prazo de execución de 3 meses, 
pero a empresa adxudicataria com-
prometeuse a telos rematadas en 5 
semanas. Consisti rán na limpeza de 
cunetas, drenaxe, pavimentación e 
sinalización correspondente.
En Cospeito, a Xunta de Goberno 
aprobou a adxudicación de obras de 
mellora na LU-P-1702, que vai dende 
Feira do Monte a Fontefría polo Pino, 

cun investi mento de preto de 92.500 
euros. Nesta estrada renovarase o 
treito que vai dende o inicio da vía ao 
quilómetro 1,365. O prazo de execu-
ción é de 2 meses, pero a empresa 
que vai realizar estes traballos com-
prometeuse a telas rematadas en 3 
semanas unha vez comecen.
Por outra banda, tamén saíu adiante 
a adxudicación de obras de mellora 
na estrada provincial que une Lugo 
con Guntí n, a LU-P-2913, e a renova-
ción en Paradela da LU-P-4202, entre 
Pacios e Currelos por Aldosende.

Máis de 2,2 millóns de euros para 
seguir mellorando a rede viaria

A Xunta de Goberno da Deputa-
ción aprobou a adxudicación, por 
571.396,47 euros, dos traballos 
de desbroce de estradas provin-
ciais ao seu paso por 11 concellos 
da provincia. “Nas vindeiras xun-
tas de goberno adxudicaranse os 
traballos para o resto de vías, ata 
completar os 4.217 quilómetros 
que conforman a rede de estra-
das coa que conta a Deputación”, 
avanzou Rivera Capón.
As tarefas de desbroce corres-
ponden ás zonas de 5 lotes do 
contrato, que son as que afectan 
aos concellos de Castro de Rei, Pol 
e Meira; Castroverde e O Corgo; 
Ribeira de Piquín e A Fonsagra-

da; Negueira de Muñiz e Navia de 
Suarna; e Chantada e Carballedo
O contrato para acometer os des-
broces da rede viaria provincial 
está dotado con máis de 3 millóns 
de euros e está dividido nun total 
de 24 lotes.
“A rede de estradas da Depu-
tación é a máis extensa de toda 
España e para o seu acondicio-
namento e mellora desti namos 
moitos recursos económicos. 
De feito, neste ano 2024 están 
consignados 20 millóns de euros 
nos Orzamentos para as estradas 
provinciais, o que supón un incre-
mento dun 42% no últi mo man-
dato”, sinalou Rivera. 

Adxudicadas as tarefas 
de desbroce en estradas
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DEPORTES

Simón Lamas non conti nuará no 
Racing Villalbés a vindeira tempada. 
Así o anunciou o propio adestrador 
unha vez rematada a tempada e co 
equipo de regreso á Terceira División 
despois dun ano facendo historia en 
Segunda Federación.
Logo de toda unha vida dedicada ó 
club, no que se iniciou de rapaz no 
fútbol base e no que conti nuou cun-
ha extraordinaria traxectoria desde o 
banco, “o club perde a un gran profe-
sional e a unha excepcional persoa”, 
anunciaron desde a enti dade.
Máis aló dos fi tos históricos acada-
dos da súa man, como os ascensos a 
2ªRFEF ou a División de Honra Xuve-
nil, “sempre nos quedaremos co seu 
enorme compromiso e traballo. Non 
é nada doado contar nun proxecto 
con alguén con tanto senti mento de 
pertenza e que loitara tanto por fa-
cer medrar o club día tras día”.
Os responsables do club reiteraron o 
seu agradecemento, “só nós queda 
desexarlle moita sorte para o futuro, 
tanto no eido persoal como no pro-

fesional. Moitas grazas por todo, Si-
món! Aquí sempre terás a túa casa”.
O club presentou seguidamente a 
Alberto López como novo técnico 
do equipo para substi tuír a Simón 
Lamas, que o dirixiu durante 6 tem-
padas. Na presentación o novo ades-
trador esti vo acompañado do pre-
sidente do club, Juan José Vázquez 
Carreira, e do director deporti vo, 
Pablo Vivero.
Alberto López terá como meta volver 
a levar ao equipo á Segunda RFEF, da 
que caeu este ano despois dunha 

tempada histórica. O técnico vén do 
Viveiro, onde esti vo dúas campañas, 
despois de dirixir equipos como Le-
mos, Arzúa, Sarriana, As Pontes e 
Castro. No últi mo ano, o técnico lo-
grou co Viveiro a permanencia tras 
unha segunda volta magnífi ca.
Tamén se deu a coñecer a reno-
vación do primeiro capitán, Diego 
López, Make, Vérez e Santomé, así 
como as baixas de Torrado, quico, 
Nathaniel, Ibrahima e Carrión. Ta-
mén se anunciou a fi chaxe de Fito 
Periale.

Alberto López substi túe a Lamas 
na dirección do Rácing Vilalbés

O Guiti riz fí xose co Torneo Dele-
gación da categoría xuvenil logo 
de vencer de forma clara e con-
tundente ao Corgo por 3-0. Os 
dous equipos disputaron a fi nal 
do Torneo Delegación na Chegada 
na tarde do sábado. Os brancos 
adiantáronse cedo, no minuto 9 
despois de varias ocasións. Logo 
do gol anulado aseguraron a vitoria 
co segundo antes do descanso. Na 
terceira chegou o terceiro para le-
varse a Copa.
O Guiti riz accedeu á fi nal logo de 
desfacerse do Iberia en semifi nais 
mentres que o Corgo venceu a do-
micilio ao Palas B. 

COPA DEPUTACIÓN. As categorías 
do fútbol base, entre prebenxamín 
e xuvenil, escolleron aos gañadores 
das Copa Deputación 2024.
Na categoría xuvenil o tí tulo foi 
para o Milagrosa, que se fi xo coa 
Copa despois de obter o ascenso á 
Galega na fase de Liga. Os lugueses 
impuxéronse ao Becerreá por 2-0 
na fi nal celebrada no campo da Ri-
bela de Sarria.
Xove foi o lugar escollido para a 

fi nal cadete, na que dous equipos 
da Mariña competí an polo trofeo. 
Foi o Viveiro o que levantou a Copa 
logo de vencer ao Lourenzá por 
0-2.
Na categoría infanti l o gañador foi 
escollido entre o Residencia e o Pi-
ringalla, que mediron as súas forzas 
para facerse co trofeo no campo 
Luis Gorgoso de Lugo.
Tamén repartí ronse os tres tro-
feos no fútbol 8. Despois de ce-
lebrar a fase previa, 8 equipos en 
cada categoría clasifi cáronse para  
a fi nal, co modelo Final Four. Na 
alevín o gañador foi o Lugo, que 
venceu ao Casás no últi mo parti do. 
Os albivermellos son deste xeito 
campións de Liga e de Copa.
Na benxamín foi o Piringalla o que 
se alzou co preciado tí tulo ante 
o Viveiro. As dúas fi nais de Copa 
disputáronse en Vilalba, reparti dos 
entre o estadio Roca e a Madalena.
A Copa prebenxamín foi para o 
Santi ago de Foz, que levantou o 
trofeo de campión no campo da 
Cheda. Venceu no últi mo parti do 
ao Piringalla, equipo campión da 
Liga regular.

O Guiti riz xuvenil faise 
co Torneo Delegación 
entre as fi nais de Copa

O club Cidade de Lugo subiu ao máis 
alto do podio no Descenso do Miño 
de Lugo, a regata máis anti ga de Ga-
licia, seguido polo club Náuti co de 
Cobres e o Cabanas KDM. A cidade 
acolleu a LXVI edición da proba, con 
saída en Rábade e na que parti cipa-
ron 100 deporti stas.
Despois de percorrer 17 quilóme-
tros os padexeiros chegaron á liña 
de meta, situada na ponte romana 
de Lugo. Ao fi nal da competi ción, 
o equipo de piragüismo Cidade de 
Lugo levou a vitoria por cuarto ano 
consecuti vo, logrando un total de 
715 puntos. En canto aos resultados 
individuais, Jesús Rodríguez e Fran-
cisco Vázquez do Fluvial O Barco fo-
ron os gañadores. A parella do Naval 
de Pontevedra de Carlos Álvarez e 
Anxo García levou o segundo posto 
con Carlos Álvarez e Saulo Molina do 
Cidade de Lugo en terceira posición.
As primeiras clasifi cadas da cate-
goría de K2 muller sénior foron Iris 
Collazo e Iría Rosendo do Naúti co 
Cobres, seguidas por Avril Freire e 
Alba Vázquez do Náuti co Ou Muiño. 
Por últi mo, na categoría de K1 sénior 
masculino, subiron ao podio Xoel 
Docal do Ría de Betanzos, Miguel 
Pérez do Piragüismo Cambados e 
André Corredoira do Cidade de Lugo.

O Cidade de Lugo 
gaña o Descenso do 
Miño por cuarto ano

AXENDA DE ACTIVIDADES

FÚTBOL 7. O CD Castro organiza o 
terceiro torneo de fútbol 7. Dispu-
taranse no anexo Arturo Pereiro os 
días 5, 6 e 7 de xullo e contarán con 
servizo de bar e bocadillos.  O prezo 
da inscrición é de 150 euros e habe-
rá un máximo de 36 equipos con 12 
xogadores por equipo como máxi-
mo.  Os premios irán de  1500 pun-
tos a 250 puntos. Os catro primei-
ros clasifi cados recibirán un trofeo 
e, ademais, haberá un trofeo para o 
mellor dos equipos non clasifi cado 
entre os catro primeiros. 

PORTAS ABERTAS. O Concello de 
Begonte FS invita a todos aqueles 
que queiran coñecer ao equipo a 
achegarse ao club, dirixido a pe-
quenos das categorías de biberón 
a xuvenil, tanto masculino como 
feminino, que comprende a nenos 
nados en 2018 ata os de 2005. As 
xornadas de portas abertas estarán 
en acti vo entre o 3 e o 21 de xuño. 
As persoas que desexen parti ci-
par deberán solicitalo a través de 
whatsapp no teléfono 679 711 709 
ou no correo ascanicasdebegon-
te@gmail.com

MARATÓN FS. O Esteo FS organi-
zará un maratón de fútbol sala con 
moti vo da celebración das Festas 
do Carme que terá lugar do 28 ao 

30 de xuño. A inscrición poderase 
realizar ata o día 25 deste mes. O 
maratón establece tres categorías, 
a masculina, a feminina e os vete-
ranos, maiores de 38 anos. Haberá 
catro gañadores en cada una das 
categorías con premio económico 
para os catro primeiros con trofeo 
para os catro primeiros.

CAMPUS. O Vilalba FS organiza este 
ano a quinta edición do Campus 
Mixto, que está convocado para 
celebrarse entre o 24 e 28 de xuño.
Durante este campamento desen-
volveranse acti vidades de fútbol 
sala, baloncesto, tenis e moitos 
outros deportes en xornada con-
ti nuada de 9.30 a 19.30 horas con 
aperiti vo, comida e merenda. 

CARREIRA POPULAR. Begonte 
organiza o día 30 de xuño a nova 
edición da Carreira Popular. Ade-
mais, haberá unha andaina para 
todas as idades que dará comezo 
ás 10.00 horas cunha distancia de 7 
quilómetros. O apartado deporti vo 
arrincará coa carreira absoluta será 
ás 11:00 horas e constará tamén 
de 7 quilómetros. Ás 12:00 horas 
comezarán as probas infantí s. Os 
premios serán para os tres primei-
ros na carreira absoluta masculina 
e feminina.

LOITA. Por terceiro ano consecuti vo, o Club Loitas Olímpicas Vilalba Libre e 
Grecorromana logrou o primeiro posto na Liga Galega de Deporte Base des-
pois da xornada fi nal que se celebrou no Pavillón do Restollal en Santi ago de 
Compostela. A escola clasifi cárase previamente na Xornada Norte do mes de 
abril da que saíron os 3 equipos que, xunto aos mellores equipos da Xornada 
Sur, conformarían os 6 equipos da fi nal A na que se enfrontan entre todos.
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O Pavillón Municipal de Deportes 
de Vilalba acolleu o último partido 
de Liga do Grupo Forma-t Vilalba FS 
feminino, no que obtivo o título de 
Liga da Preferente Galicia que ten 
como premio o ascenso a Segunda 
División Nacional.
O equipo de Kini chegou ao derra-
deiro partido empatado a 78 pun-
tos co Fisober FS que foi case toda a 
tempada líder pero que perdeu coas 
vilalbesas os dous partidos xogados 
entre elas polo que o equipo chaire-
go dependía de si mesmo para alzar-
se co título.
Para iso venceu ao Ribeira por un 
contundente 3-0. O equipo lugués 
estaba cuarto clasificado.
As rapazas do equipo vilalbés com-

pletaron así unha temporada ex-
cepcional, cunha segunda parte de 
campionato no que non cederon 
ningún punto e recortaron a desvan-
taxe de seis puntos que tiñan ao final 
da primeira volta co primeiro clasifi-
cado, poden facer historia e lograr o 
primeiro ascenso á Segunda División 
Nacional dun equipo feminino vilal-
bés.
O equipo sénior do Concello de Be-
gonte FS logrou recuperar a súa pra-
za na Terceira División, da que des-
cendeu a pasada tempada.
O equipo begontino venceu no úl-
timo partido da fase de ascenso 
ao Lugo Sala Automóviles Losada B 
por un axustado 5-6. Nas semifinais 
superou tamén ao Alto do Vento 

por 2-3. O Concello de Begonte fir-
mou unha boa tempada finalizando 
en cuarto lugar da táboa pero moi 
próximo en puntos aos 3 primeiros.

Únese así ao Concello de Friol FS, 
que ascendeu tamén este ano direc-
tamente, despois de quedar cam-
pión de grupo.

Ascensos para o Vilalba 
FS feminino e o masculino 
do Concello de Begonte

Cando naceu o club e que percorri-
do tivo nestes anos?
O club nace no año 1995 chamándo-
se club Danigal dando nome a unha 
empresa pontesa que había nesa 
época, nos primeiros inicios a persoa 
responsable foi Ana, que co club e a 
Escola municipal achegaron a xim-
nasia rítmica a moita xente. Logo de 
Ana chegaron Sandra, Helena e Cris-
tina, que foron as que quedaron co 
legado do club no que elas mesmas 
adestraron. Foron elas que incre-
mentaron a participación de moitos 
ximnastas, tanto no club como na 
escola municipal, retomando a xim-
nasia de competición. Na actualida-
de do club seguimos medrando e 
temos sede en San Sadurniño.
De que logros se senten máis orgu-
llosos?
Pois precisamente este ano en con-
creto o club logrou a súa primeira 
medalla nacional, conseguímola 
por medio do benxamín Bernardo 
Gonçalves Oliveira, na categoría 
base.
Cantos ximnastas e de que catego-
rías tedes actualmente? E adestra-
dores?
Agora contamos en competición 
cuns 45 nenos e nenas, e en total 
do club somos sobre 100 nenos e 
nenas, entre a escola municipal das 
Pontes e a escola de San Sadurniño. 
Como adestradores este curso están 
Laura, Ainara, Verónica e Paula.
Experimentou un crecemento nos 
últimos tempos?
Si, experimentamos un crecemen-

to importante tanto en volume de 
pequenos como en incremento das 
categorías que presentamos.
Como se presenta a fin de tempa-
da? Que obxectivos hai?
A tempada estamos rematándoa 
cos campionatos galegos, debido 
a que clasificamos a case todos os 
ximnastas nos campionatos provin-
ciais facendo incluso dous podios a 
nivel provincial sendo as benxamíns 
escolares terceiras da súa categoría 
e os infantís de promoción campións 
provinciais.
Tamén as xuvenís foron terceiras en 
promoción.
Por outro lado o noso ximnasta 
benxamín absoluto enfrontarase ao 
campionato nacional os días 20 a 25 
de xuño, proba que se celebrará en 
Avilés.
Cales son os proxectos máis inme-
diatos de futuro?
Os proxectos son sempre ir medran-
do pouco a pouco. A ximnasia é un 
deporte no que non se pode ter 
présa en medrar xa que temos que 
priorizar o benestar dos nosos xim-
nastas.
E que necesidades hai?
Pois temos necesidades coma todos 
os clubs de máis horas de pavillón, xa 
que a rítmica é un deporte que re-
quire de moitas horas, sobre todo a 
niveis nacionais coma os que temos 
agora.
Contan con axuda para manter o 
club activo?
Temos a sorte de contar cun apoio 
económico do Concello das Pontes 

bastante importante. E tamén da 
Deputación da Coruña.
Que nos pode dicir da afección?
Sen dúbida temos una afección in-
crible cuns pais e nais implicados ao 
cento por cento, que están aí sempre 
apoiando e que axudan en todo o 
que poden.
Ademais da competición progra-
man outra serie de actividades?
En setembro comezaremos as clases 

abertas que serán sen compromiso 
ningún e de balde e que serven para 
que a xente coñeza o que facemos e 
poda unirse a nós.
Cal é a idade máis apropiada para 
practicar este deporte?
É un deporte no que se inicia moi 
cedo, xa que temos peques desde os 
3 anos. Pero como eu digo sempre, 
nunca é tarde para empezar, ao final 
temos que atopar o deporte que nos 

guste e para iso temos que probar.
E cando se deixa?
Por desgracia moitos ximnastas 
déixano moi cedo con 17/18 anos, 
pero que deixen de competir non 
soe ser o mesmo que se desvinculen 
do deporte, xa que é un deporte que 
engancha, e entre os máis veteranos 
créanse moitos vínculos xa que son 
moitas horas compartidas.
Que beneficio aporta?
Son moitos os beneficios, dende físi-
cos como psicomotricidade, control 
de postura corporal etc. Aínda que 
na miña opinión, é un deporte que 
axuda moito a nivel psicolóxico xa 
que os ximnastas dende moi peque-
nos teñen que aprender a saber de-
mostrar en 2 minutos todo o esforzo 
dedicado ao longo da tempada e hai 
veces que sae ben e outras que os 
nervios xogan malas pasadas...
A ximnasia sempre foi unha acti-
vidade feminina pero agora xa hai 
representación masculina. Estase 
rompendo esa barreira?
Eu persoalmente considero que a 
ximnasia ten que ser mixta en to-
dos os seus ámbitos, e non entendo 
como a niveis internacionais non 
se considera nin deporte a ximna-
sia masculina xa que sen dubida en 
España somos pioneiros en ximna-
sia masculina tendo grandísimos 
exemplos. No noso club temos dous 
nenos e oxalá foran moitos máis, xa 
que eles teñen unha forma moi ex-
plosiva de ver este deporte. Temos 
un ximnasta alevín que está compe-
tindo este curso en categoría infantil 
sendo o máis peque do seu grupo, 
pero sen dúbida iso non impide que 
sexa un imprescindible. Por outro 
lado está o noso ximnasta benxamín 
absoluto que neste curso conseguía 
subir dende a categoría escolar ata a 
categoría máis alta que é a absoluta, 
conseguindo un podio nacional na 
categoría base.

“É un deporte no que se inicia moi cedo, 
xa que temos peques desde os 3 anos”
Verónica Ramos Pena, adestradora e presidenta do club de ximnasia rítmica CDR As Pontes

O circuíto das Pontes acollerá este 
sábado, 8 de xuño, a Primeira Carrei-
ra Greenpower Ibérica, proxecto no 
que participan varios centros de FP 
de Galicia, entre eles o IES Plurilingüe 
Castro da Uz, en colaboración coa 
Universidade Politécnica de Enxeña-
ría de Ferrol.
Greenpower Iberia forma parte dun-
ha rede de máis de 2.500 equipos a 
nivel internacional con 25 anos de 
experiencia iniciando carreiras pro-
fesionais na enxeñaría.
Axudan a desbloquear o poten-
cial e a espertar o entusiasmo pola 
Ciencia, a Tecnoloxía, a Enxeñaría e 
as Matemáticas (STEM) a través da 
emoción dos deportes de motor.
Equipos de estudantes de 9 a 25 
anos de todo o mundo compiten en 
eventos de Greenpower en Iberia, 
Reino Unido e outros países, incluí-
dos Estados Unidos, Polonia e China.

As Pontes acolle a 
Primeira Carreira 
Green Power
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DE RUTA EN RUTA

Vilalba forma parte do 
Camiño de Santiago, 
máis concretamente 
do Camiño do Norte. 
Polo seu termo mu-

nicipal atravesan dúas etapas, a 
primeira entre Abadín e a propia 
capitalidade, e a segunda, a que 
vai ata Baamonde. Percorrela 
permitirá ao camiñante desfrutar 
de varias xoias patrimoniais.
O Camiño do Norte permite che-
gar a terras vilalbesas desde Aba-
dín, iniciando o percorrido á saí-
da da localidade collendo unha 
pista a man dereita que vai en 
suave descenso.
Durante toda a etapa camíñase 
contemplando terras de cultivo e 
pastos con gando alternados con 
paisaxes de vexetación autócto-
na, predominando as formacións 
arbóreas de carballos e bidueiros.
A ruta entra en Vilalba pola pa-
rroquia de Corbelle. Á altura de 
Martiñán, crúzase a N-634 para 
dirixirse cara á Pontevella de 
Martiñán, que permite cruzar 
á outra beira do río Batán. Esta 
ponte data do século XVII, ten 
tres arcos desiguais e a súa cal-
zada é o elemento diferenciador 

deste recurso arquitectónico, li-
mitado por un muro de pedra de 
granito como laxas encaixadas 
na plataforma da ponte, o que a 
converte nunha obra única, difí-
cil de atopar noutros lugares de 
Galicia.
A seguinte parada é a parroquia 
de Goiriz, onde atoparemos xus-
to antes de cruzar a N-634, a Ca-
pela de Fátima, a man esquerda. 
Trátase dunha peza do século XVI 
e, fronte a ela, sitúase un antigo 
cruceiro. 
Xunto á estrada, sitúase a igrexa 
parroquial, templo levantado no 
século XVI e reformado con pos-
terioridade. Antigamente, utili-
zouse como refuxio dos infracto-
res da xustiza, que non podían ser 
detidos polas autoridades no seu 
interior, a pesar de que despois 
fosen obxecto de xuízo e prisión. 
Aos seus pés sitúase o seu parti-
cular cemiterio neogótico, cons-
truído polos canteiros da veciña 
parroquia vilalbesa de Román.

Despois, xusto no desvío que leva 
ao polígono industrial de Vilalba, 
sitúase o albergue de peregrinos 
do Xacobeo, onde finaliza a pri-
meira etapa.
A segunda etapa do Camiño co-
meza na propia vila. Atravesa 
o casco antigo pola rúa Porta 
da Cima, nome que fai alusión 
a unha das entradas da antiga 
muralla que rodeaba o centro 
da vila. Esta rúa recibe ao pere-

grino con fragmentos de textos 
e poemas de autores chairegos e 
conduce directamente á praza de 
Santa María, na que se empraza 
a igrexa parroquial. Nas súas in-
mediacións, sitúase tamén a To-
rre dos Andrade, un dos símbolos 
máis representativos do munici-
pio. A torre actual é do século XV 
e, na actualidade, alberga o Pa-
rador de Turismo. A uns cen me-
tros da torre, no edificio da Casa 

da Cultura, atoparemos a oficina 
municipal de turismo.
De seguido, cóllese a rúa Sol na 
que se poden apreciar os restos 
da antiga muralla que rodeaba 
a vila. Logo, iremos saíndo do 
núcleo urbano e chegaremos a 
Ponte dos Pasos, que cruza o río 
Magdalena. Máis adiante, cru-
zarase o río Trimaz en Ponte Ro-
dríguez e seguiremos camiñando 
ata chegar á parroquia de Alba. 
Neste punto, cruzaremos a N-634 
para visitar outro lugar de gran 
interese: a igrexa parroquial, re-
formada no século XVIII e o seu 
peculiar cemiterio neogótico.
O percorrido xacobeo avanza ata 
a parroquia de Insua cruzando o 
río Labrada pola Ponte de Saa. 
Pouco despois este tramo do Ca-
miño despídese de terras vilalbe-
sas para entrar na parroquia gui-
tiricense de Pígara e avanzar ata 
Baamonde, onde se sitúa o fin da 
xornada no albergue de peregri-
nos.

DATOS

2 horas

6 quilómetros

Dificultade
media

Vilalba: Camiño Norte a Santiago
Consta de dúas etapas, a primeira desde Abadín e a segunda ata Baamonde coa vila como lugar de descanso dos peregrinos


